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توسعه  اهمیت 
زراعت چوب 

در شمال
وزارت  چون  که  است  اینگونه  همگان  تصور  در 
ورزش و جوانان، نهاد بالادستی فدراسیونهاست می 
تواند به انها امر و نهی کند و قانون را مدام به آنها 
اتفاقات اخیر در برگزاری مجامع  گوشزد نماید، اما 
داد،  نشان  استانها  فوتبال  های  هیات  انتخاباتی 
نیست. وزارتخانه  شبیه  هم  چندان  ورزش   وزارت 

داستان از این قرار است که مهدی تاج می خواهد 
در انتخابات مجمع فدراسیون فوتبال که اردیبهشت 
ماه سال آینده برگزار می شود پیروز باشد، و برای این 
مهم باید اسب خود را از هم اکنون ذین نماید. در 
این مسیر هم، باید ابتدا تکلیف روسای هیات های 
به علاوه یک مجمع  تعدادشان نصف  استانها که 
مشخص  شود،  می  شامل  را  فوتبال  فدراسیون 
نماید. از همین رو قصد داشت با برگزاری انتخابات 
 هیات فوبتال استان تهران کار خود را شروع نماید.

اما ظاهرا به زمین سفت خورده بود و هرچه تلاش کرد 

و ماده و تبصره به رخ وزارتی ها کشید، موفق نشد این 
مجمع را برگزار نماید. دلیل این مدعا از سوی دولتی ها 
هم، تداوم حضور رییس سابق، تحت عنوان سرپرست 
در برگزاری انتخابات بوده است که خلاف قانون است. 
گل محمدی مدیرکل ورزش و جوانان استان تهران که 
فاصله مکانی و زمانی چندانی با وزارتچی ها نداشت، 
با حمایت آنها، پا در یک کفش کرد که تا سرپرست 
تغییر نکند، اجازه برگزاری انتخابات را نمی دهد و 
خوشبختانه موفق هم شد جلوی این قانون شکنی 
فوتبالی ها را بگیرد و تا به امروز تاج و فدراسیونش 
 موفق به برگزاری این انتخابات در پایتخت نشده اند.

نوبت به گیلان رسید، دستور مقاومت از سوی وزارتخانه 
صادر شد و تنها مدیرکل زن ورزش و جوانان کشور، 
مردانه مقابل این بی قانونی ایستاد، حتی حکمی از 
بازرسی نیز گرفته شد تا جلوی برگزاری انتخابات را 
بگیرد، به همان دلیل که سرپرست نمی تواند انتخابات 
را برگزار نماید و البته در گیلان یک دلیل اضافی نیز 

وجود داشت و ان گذر از مرز بازنشستگی قربانعلی 
بود. گیلان  استان  فوتبال  هیات  رییس   الماسخاله 

تعویق  به  انتخابات  این  بار  چندین  هر صورت  در 
فدراسیون جواب  التماس  و  اصرار  بالاخره  تا  افتاد، 
ورزش  مدیرکل  حضور  بدون  انتخابات  این  و  داد 
غیبت  با  همچنین  و  فدراسیون  رییس  و  استان 
این  در  و  شد  برگزار  مجمع  اعضای  چشمگیر 
اورد. رای  مجدد  الماسخاله  تار  و  تیره   فضای 

حال وزارت ورزش قویا می گوید به دلیل عدم حضور 
رییس و نایب رییس مجمع که همان مهدی تاج و 
مریم بخشی هستند، این انتخابات باطل است، ولی 
فدراسیون تاکید می کند؛ طبق ماده 14 اساسنامه 
هیات های فوتبال استان ها »برگزاری مجمع به 
ریاست رئیس یا یکی از نواب رئیس فدراسیون، در 
صورت عدم حضور شخص مدیرکل ورزش و جوانان 

استان » مورد تایید است...
ادامه در صفحه 2

نیمه تمام ورزشی پروژه   ۶۴
دارد استان گیلان وجود  در   



نشست  در  لاهیجان،  شهردار  کاظمی  مسعود 
مشترک مدیریت شهری که بمناسبت گرامیداشت 
وحدت  روز  و  مفتح  دکتر  شهادت  سالروز  آذر   2۷
حوزه و دانشگاه در محل شورای شهر برگزار شد، 
با گرامیداشت یاد و خاطره شهدای انقلاب اسلامی 
، جنگ تحمیلی و شهدای روحانی و طلاب اظهار 
داشت : از خجسته ترین پیامدهای انقلاب اسلامی 

وحدت حوزه و دانشگاه بوده است .
وی گفت : دانشگاه همواره جایگاه آموزش و کاوش 
رسالت  و  است  بوده  علمی  های  اندیشه  حوزه  در 
بلند  مقاصد  به سوی  جامعه  دادن  آنان سوق  بلند 
های  حوزه  طرفی  از  است.  اجتماعی  و  فرهنگی 
دارای جایگاهی  ما  نظام  و  دینی  در جامعه  علمیه 
بس مهم و والا هستند و نقش حوزه ها در حرکت 
اسلامی و تربیت جامعه بسیار حساس و سرنوشت 

ساز است.
ترین  عینی  و  ترین  ملموس  از  یکی   : گفت  وی 
اتخاذ  نهاد  دو  این  همکاری  و  تقارب  های  زمینه 

شیوه های مشترک آموزشی ـ پژوهشی است.
شهردار لاهیجان با قدردانی از ریاست شورای شهر 

پیشکسوت  و  نام  به  علمای  و  واعظان  از  تجلیل  و  عمل  ابتکار  این  برای 
لاهیجان افزود : حجت الإسلام مشفق ، ادیب ، تقوایی، رفیعی و رحیمی از 
ارزنده ای برای این شهر هستند و  علمای محبوب لاهیجان و منشا خدمات 
ایشان در مسیر نشر معارف دینی متحمل زحمات بسیاری شده و امروز باید 

این خدمات قدر داشته شود.
حجت الإسلام والمسلمین سلیمانی امام جمعه 
اظهار  سخنانی  طی  نیز  لاهیجان  شهرستان 
است  افتخار  مایه  و  خوشحالیم  بسیار   : داشت 
که در این ابتکار جالب عزیزان شورای شهر گرد 
عزیزان  و  شاخص  علمای  از  تجلیل  برای  هم 

پیشکسوت دینی جمع شدیم .
وی از حسن توجه مدیریت شهری برای توجه 
به مدینه دینی و حیات دینی شهر لاهیجان در 
گرامیداشت  روز  و  مفتح  دکتر  شهادت  سالروز 
وحدت حوزه و دانشگاه قدردانی نمود و افزود : 
حضور علمای برجسته لاهیجان با وجود کهولت 
شهر  شورای  جلسه  در  جسمی  کسالت  و  سن 
و  شهر  شورای  اعضای  نیت  خلوص  از  نشان 
از حضور  قدردانی  با  و  است  شهردار لاهیجان 
اساتید دانشگاه در این نشست، گفت: اگر جامعه 
دانشگاهی و جامعه حوزوی نتواند شکافی را که 
دشمن قصد ایجاد آن در بین مسئولین را دارد 
، پر کند و همدل و هم جهت نباشد قطعاً مردم 
این  ا...  الحمد   : گفت  . وی  کرد  خواهند  ضرر 

همدلی و وحدت در این سالها اجرا شده است .
وی از عالمان دینی و اساتید دانشگاه بعنوان دوبال مهم برای پیشبرد امور یاد 
کرد و افزود : لاهیجان با سابقه ای که در حوزه علوم دینی و علوم دانشگاهی 

دارد ، پیوندی تنگانگ بین حوزه و دانشگاه است .

حاج  ناصر  دکتر  اسلامی  شورای  مجلس  انتخابات  ایام  فرارسیدن  آستانه  در 
نیروهای  و  پرسنل  انتخاباتی  های  فعالیت  پیرامون  رشت  شهردار  محمدی 
اجازه  نیروهای شهرداری  از  یک  هیچ  کاندیداها،گفت:  برای  رشت  شهرداری 

فعالیت های انتخاباتی له یا علیه کاندیداها را ندارند.
حاج  ناصر  دکتر  اسلامی  شورای  مجلس  انتخابات  ایام  فرارسیدن  آستانه  در 
نیروهای  و  پرسنل  انتخاباتی  های  فعالیت  پیرامون  رشت  شهردار  محمدی 
اجازه  نیروهای شهرداری  از  یک  هیچ  کاندیداها،گفت:  برای  رشت  شهرداری 

فعالیت های انتخاباتی له یا علیه کاندیداها را ندارند.
وی ادامه داد: تمامی کارکنان شهرداری خادمین مردم شهر رشت بوده و می 

بایست در خدمت گذاری به شهروندان از هیچ تلاش و کوششی دریغ نکنند.
شهردار رشت تاکید کرد: تمامی فعالیت های انتخاباتی نیروهای شهرداری می 
بایست بر اساس قانون بوده و در راستای تشویق مردم به حضور پای صندوق 

های اخذ رای و عمل به منویات مقام معظم رهبری ) مدظله العالی( باشد.
حاج محمدی در پایان تاکید کرد: هرنوع اقدام خارج از قانون با برخورد جدی 
همراه خواهد بود و نیروهای شهرداری اجازه سواستفاده از جایگاه خود و منابع 

شهرداری به نفع یک کاندیدا یا علیه کاندیدای دیگر را ندارند.

شهرداری  بودجه  صددرصدی  رشد  از  دیارمیرزا  با  گفتگو  در  لنگرود  شهردار 
لنگرود در دو سال گذشته خبر داد و افزود: در جلسه شورای شهر لنگرود رقمی 

بالغ بر ۶2 میلیارد تومان برای بودجه سال ۹۹ پیشنهاد شد.
شهرداری  بودجه  صددرصدی  رشد  از  دیارمیرزا  با  گفتگو  در  لنگرود  شهردار 

لنگرود در دو سال گذشته خبر داد.
سید مهدی رجایی گفت: در جلسه شورای شهر لنگرود رقمی بالغ بر ۶2 میلیارد 

تومان برای بودجه سال ۹۹ پیشنهاد شد.
وی افزود: امسال 2۵ میلیارد تومان از محل اعتبارات ملی و ۵4 میلیارد تومان از 
بودجه داخلی شهرداری لنگرود صرف پروژه های شاخص شهرداری شده است.

بودجه کشور،  و  برنامه  با رییس سازمان  دیدار  اظهار کرد: در  لنگرود  شهردار 
تخصیص اعتبار ویژه برای دیون و پروژهای شهرداری لنگرود تصویب شد.

رجایی در پایان تأکید کرد: با حمایت درست و منطقی از سرمایه گذاران، می توان 
به پیشرفت کارها سرعت بخشید.
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تا  فرصت ثبت نام 
پایان دی ماه توزیع 
از طریق  نفت سفید 
الکترونیکی  سامانه 
انجام خواهد شد

ای  اطلاعیه  طی  گیلان  منطقه  نفتی  های  فرآورده  پخش  ملی  شرکت 
. داد  خبر  الکترونیکی  سامانه  طریق  از  آینده  سال  در  سفید  نفت  توزیع   از 

خانوارهای  ؛  گیلان  منطقه  نفتی  های  فرآورده  پخش  ملی  عمومی شرکت  روابط  گزارش  به 
روستایی فاقد گاز طبیعی می توانند برای ثبت نام کالابرگ الکترونیکی نفت سفید  تا پایان دی ماه 
 از طریق سامانه مخابراتی ICT )فن آوری اطلاعات و ارتباطات ( و دفاتر پستی استان اقدام کنند . 
توزیع الکترونیکی سهمیه نفت سفید از طریق زیرساخت های بانکی اجرا می شود و خانوارهای روستائی 

 فاقد گاز طبیعی می توانند ازطریق شعب تحویل سوخت با استفاده از کارت های بانکی اقدام کنند .
بر اساس اعلام شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی به منظور حذف هزینه های گزاف چاپ و 
توزیع کالابرگ ، دسترسی به آماردقیق و میزان سوخت تحویلی ، پیشگیری از عرضه نفت سفید به 
 صورت خارج از شبکه ، طرح توزیع الکترونیکی نفت سفید جایگزین کالابرگ های فعلی می گردد .

از سال آینده سهمیه های نفت سفید منحصراً به صورت الکترونیکی توزیع شده و کالابرگ های 
فعلی فاقد اعتبار و حذف می شود .

مجری طرح توسعه زراعت چوب کشور گفت: زراعت چوب تا برنامه 
ششم در ۷۵هزارهکتار از اراضی کشور انجام شده و امسال حدود 

1۵هزار هکتار به این سطح اضافه می شود.
با  جواد میرعرب در نشست رییس سازمان جنگلها و مراتع کشور 
استاندار گیلان اظهار داشت: همانگونه که رییس جمهوری گفتند 
طرح زراعت چوب در این سال ها  مغفول مانده است اما با تاکید 
رییس سازمان جنگل ها و مراتع و آبخیزدرای  این طرح در کشور 
قوت بیشتری گرفته و در کل کشور به دنبال این هستیم که بین 
به توسعه بخش زراعت چوب  تومان تسهیلات  میلیارد  تا ۷۰   ۵۰

پرداخت شود .
وی افزود: برای توسعه زراعت چوب در کشور برای سال جاری حدود 
18میلیون نهال هم مورد نیاز است که بخشی از آن فراهم  شده 
است و موسسه تحقیقات منابع طبیعی کشور نیز در این زمینه کمک 

خوبی کرده است .
مجری طرح توسعه زراعت چوب کشور گفت: در حال حاضر بین 
۵/۵تا شش و نیم میلیون مترمکعب چوب مورد نیاز است و تا پایان 
برنامه ششم هم این نیاز به 13میلیون مترمکعب خواهد رسید و این 
فرصت خوبی ایجاد می کند که زراعت چوب همگام با صنعت توسعه 
پیدا کند که در صورت تولید آن در داخل  ، بخشی از واردات ارز 

جلوگیری خواهدشد.
وی یادآورشد:در حال حاضر 221هزار هکتار باغ های زراعت چوب 
در کشور وجود دارد که هر سال بر این سطح اضافه می شود و یکی 
از مقاصد مهم با توجه به ظرفیتی  که در این زمینه وجود دارد توسعه 
آن در  استان گیلان است که می تواند تاثیرگذاری داشته باشد زیرا 

بسیاری از صنایع چوب در این استان قراردارند .
میرعرب با اشاره به اینکه درختانی مانند صنوبر و اوکالیپتوس از گونه 
های پر رشد هستند که عمده ترین نهال کشت زراعت را تشکیل می 
دهند گفت:در استان هایی که شرایطی استان های شمالی را برای 
توزیع نهال ندارند برای توسعه زراعت چوب از آب های غیر متعارف 

استفاده خواهدشد .
بسیار خوبی  وزیران مصوبه  تهران هیات  استان  در  داد:  ادامه  وی 
تحت عنوان طرح نکاشت را تصویب کرده است که بخشی از هزینه 
طرح نکاشت را دولت متقبل شده است که تولیت آن با عهده وزارت 

کشور است.
وی تصریح کرد:بخش دیگر آب های غیر متعارف در سایر استان ها 
بحث تصفیه خانه هاست که در قزوین عرصه بسیار خوبی در این 
زمینه مشخص شده است که دراین طرح آب آن از تصفیه خانه شهر 

قزوین تامین می شود.
وی با اشاره به طرح تنفس جنگل اظهار داشت: در گذشته نیز از 
خیلی  جنگل های کشور برداشت چوب انجام نمی شد و طبق آمار 
آخرین برداشت از جنگل کمتر از 1۰درصد بوده است و بیشترین نیاز 
صنعت چوب همواره از زراعت چوب و باغ ها تامین می شده است 

و طرح تنفس فرصت استثنایی را برای توسعه زراعت چوب بوجود 
آورده است .

وی گفت: در حال حاضر 221 هزار هکتار اراضی کشور زیرکشت 
و  شود  می  اضافه  آن  به  هم  سال  هر  و  دارند  قرار  چوب  زراعت 
علاوه برتوسعه زراعت چوب در سه استان شمال کشور، استان های 
نظیرخوزستان که منابع آبی خوبی دارد ،ایلام ، چهارمحال بختیاری 
و لرستان که  اقلیم مناسبی برای توسعه زراعت چوب دارند در اولویت 

برنامه ها ریزی ها قرار دارند.
نماینده عالی دولت در گیلان نیز در این دیدار زراعت چوب را یکی از 
موضوعات مهمی عنوان کرد که در استان با جدیت در حال پیگیری 
است و گفت: تشکیل ستاد زراعت چوب، جزو اولین اقدامات ما در 
گیلان بود که از شهریورماه تاکنون در شهرستان ها، هشت جلسه 
قابلیت زارعت چوب  اراضی که  بالغ بر چهار هزار هکتار  برگزار و 

دارند، شناسایی شده است.
دکتر ارسلان زارع با بیان اینکه گیلان براساس شرایط آب و هوایی 
جزو استان های مهم و برتر است، اظهار داشت: اهمیت حفظ جنگل، 
برای کسانی که در  نه فقط  ، منابع طبیعی و ذخائر  زراعت چوب 

گیلان زندگی می کنند، بلکه برای همه کشور مهم است.
وی با بیان اینکه موضوع زراعت چوب مغفول مانده ، افزود:  گیلان 
انقلاب در صنایع سلولزی پیشتاز بوده و شروع  از پیروزی  از قبل 
این صنعت در کشور از این استان بود و همواره جایگاه  مهمی از 
بابت ظرفیت تولید و به تبع آن ظرفیت اشتغال دارد که همچنان 

وجود دارد.
استاندار گیلان با اشاره به اینکه این صنعت سهم زیادی برای اشتغال 
منطقه داشته گفت: از لحاظ علمی و کارشناسی یکی از کارهای مهم 

حفاظت و نگهداری از جنگل هاست.
در  مهم  های  بحث  از  یکی  چوب  زراعت  اینکه  به  اشاره  با  وی 
گیلان است اظهار داشت: بر این اساس تشکیل ستاد زراعت چوب، 
در  تاکنون  از شهریورماه  که  بود  استان  در  ما  اقدامات  اولین  جزو 
شهرستان ها، هشت جلسه تشکیل و بالغ بر چهار هزار هکتار اراضی 

که قابلیت زارعت چوب دارند، شناسایی شد.
وی به پوشش گیاهی گیلان و وابسته بودن حیات و توسعه استان 
به حفاظ جنگل ها و منابع طبیعی اشاره و اضافه کرد: در استان تقریباً 
۹3 نقطه حادثه خیز وجود دارد و و در برخی محورها ناگزیر به ساخت 
بزرگراه هستیم؛ در مجموع برای تأمین مصالح پروژه های زیربنایی و 
اساسی، با رعایت پایداری منابع طبیعی و اسناد بالادستی، می بایست 

کاشت درخت به میزان سه برابر استفاده در پروژه ها صورت گیرد.
دکتر زارع در خاتمه سخنانش با اشاره به استقبال کشاورزان برای 
کاشت نهال های جدید که حداکثر طی چهار سال به بهره برداری 
شیوه نامه  تهیه  خواستار  کنند،  می  مصرف  کمتری  آب  و  رسیده 
و  کشور  جنگل داری  و  مراتع  طبیعی،  منابع  سازمان  از  متشکل 

مسئولان استان برای حفظ و پایداری جنگل ها شد.

مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری گیلان 
گفت: بوروکراسی ادارای مهمترین مشکل سرمایه گذاران است.

دکتر یونس رنجکش در کارگروه فنی بررسی فرصت های سرمایه 
باید  گذاری  سرمایه  حوزه  در  نگاه  افزود:  رشت  شهرستان  گذاری 

تسهیلگرانه باشد.
وی با بیان این که تفسیرهای سلیقه ای در موضوع سرمایه گذاری 
قانون رعایت  انتظار نیست که  برانگیز است، اظهار داشت:  چالش 
نشود، اما می توانیم تفسیر درستی از قانون با دانش و آگاهی ها داشته 

باشیم.
رنجکش با اشاره به معطلی ها در پاسخگویی به سرمایه گذاران در 
انجام استعلام ها و اقدامات و راهنمایی های لازم در سرمایه گذاری 
از سوی دستگاه های اجرایی به دلیل عدم آشنایی با آیین نامه ها، 
تازه کاربودن کارشناسان و غیره بیان داشت: اتلاف زمان در سرمایه 
گذاری تاوان سنگینی در ایجاد انگیزه و بهره وری از فرصت ها  دارد.

وی اظهار داشت : سرمایه گذاری باید به موقع به سرانجام برسد و 
ارزش افزوده به دنبال داشته باشد.

مدیرکل سرمایه گذاری استانداری گیلان با اشاره به شناسایی پنج 
هزار فرصت سرمایه گذاری در این استان خاطر نشان کرد: افزون بر 
۹۰ درصد این فرصت های سرمایه گذاری مربوط به حوزه گردشگری 

و سایر مربوط به خدمات، کشاورزی و صنعت است.
بخش  در  گذاری  سرمایه  فرصت های  بیشتر  که  این  بیان  با  وی 

گردشگری است، اظهار داشت: قابلیت های سرمایه گذاری دیگری در 
گیلان در حوزه صنعتی وجود دارد، ضمن این که در بخش کشاورزی 
نیز فرصت های خوبی  به ویژه در بخش صنایع تبدیل کشاورزی، 

وجود دارد.
مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری گیلان 
بیان داشت: در بخش خدمات نیز فرصت های خوب سرمایه گذاری 
در استان وجود دارد که انتظارست تا این فرصت ها به خوبی دیده و 

شناسایی شود.

با بیان این که گوشه گوشه استان گیلان دارای فرصت های  وی 
باید فرصت های سرمایه گذاری  سرمایه گذاری است، اضافه کرد: 

شناسایی و معرفی شود تا سرمایه گذاران با بینش ورود کنند.
وی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به وجود ۹ هزار هکتار آب 
بندان در استان گیلان اظهار داشت: ماموریت اصلی این آب بندان ها 
، تامین آب کشاورزی شالیزارها است اما قابلیت های دیگری نیز در 
استفاده چند منظوره از اب بندان ها وجود دارد که در دستور کار قرار 

گرفته است.

رنجکش بیان داشت: در دستور کار است تا در فاز اول پنج آب بندان 
از هر شهرستان با محوریت فرمانداری با برررسی در کارگروه های 
شهرستان ها شناسایی و با در نظر گرفتن همه ابعاد در اختیار بخش 
محوریت  با  بخش خصوصی  توان  از  و  گیرد  قرار  گذاری  سرمایه 

جامعه محلی بهره مند شویم.
وی در ادامه با اشاره به موضوع زراعت چوب و تشکیل ستادی در 
این باره به ریاست استاندار گیلان خاطر نشان کرد: اقدامات بسیار 
جدی در بحث زراعت چوب وجود دارد، باید زارعت چوب را در این 
استان توسعه دهیم. وی به تامین چوب به عنوان یک نیاز جدی برای 
صنایع وابسته در استان اشاره و خاطر نشان کرد : اگر به زراعت چوب 
به خوبی پرداخته نشود در اینده نزدیک با چالش جدی روبرو خواهیم 
شد. وی همچنین به فرصت های موجود در شهرستان رشت اشاره و 
یاد اور شد : بیش از ۷۰۰فرصت از مجوع فرصت های سرمایه گذاری 
که بخش مهم ان مربوط به گردشگری است شناسایی شده است 

که می تواند نقش مهمی در تحرکات اقتصادی منطقه داشته باشد.
از  گزارشی  ارائه  به  فرماندار رشت  زاده  مومن  این جلسه  ادامه  در 
گذاری  سرمایه  برای  موجود  ظرفیت های  و  شهرستان  وضعیت 
پرداخت و خواستار هماهنگی دستگاه های اجرایی در این زمینه شد.

بررسی وضعیت واگذاری پنج آب بندان پایلوت شهرستان و شرایط 
زراعت چوب در رشت و همچنین رسیدگی به مشکلات چند طرح 

سرمایه گذاری از دیگر برنامه های این کارگروه بود.

حتی  فوتبال  فدراسیون 
طی اطلاعیه ای در سایت 
کسانیکه  به  فدراسیون، 
این شایعه را درست کرده 
ورزش  وزارت  )یعنی  اند 
نایب  که  جوانان(  و 
نمی  فدراسیون  رییس 
رییس  جایگزین  تواند 
و  اند  شده  معترض  باشد  مجامع  در  فدراسیون 
جعلی  نسخه  کسانیکه  از  اند؛  کرده  تاکید  حتی 
اساسنامه هیات های فوتبال استان ها را در فضای 
کرد. خواهند  شکایت  اند  کرده  منتشر   مجازی 

اساسنامه  از  نسخه  آخرین  معتقدند؛  قویا  آنها 
 24 تاریخ  در  ها  استان  فوتبال  های  هیات 
وقت  دبیرکل  امضای  با   13۹۷ سال  مهرماه 
در  فدراسیون  مهر رسمی  با  و همراه  فدراسیون 
شده  ارسال  ها  استان  تمامی  به  صفحات  کلیه 
اساسنامه  این  چهارده  ماده  در  تغییری  هیچ  و 
ریاست  به  مجمع  »برگزاری  خصوص  در 
در  فدراسیون  رئیس  نواب  از  یکی  یا  رئیس 
ورزش  مدیرکل  شخص  حضور  عدم  صورت 
حتی  است.  نگرفته  صورت   « استان  جوانان  و 
اردیبهشت   2۹ تاریخ  در  که  تر  قبل  نسخه  در 
دبیرکل  امضای  با  این  از  پیش  که  نیز   13۹۵
کلیه  در  فدراسیون  وقت  رئیس  نایب  تایید  و 
بود  شده  ابلاغ  و  ارسال  ها  هیات  به  صفحات 
 باز هم هیچ تغییری در ماده 14 دیده نمی شود.

فدراسیون  و قوس،  این کش  در  در هر صورت 
هیات  ریاست  برای  الماسخاله  حکم  فوتبال 
و  کند  می  صادر  را  آینده  سال  چهار  در  گیلان 
وزرات ورزش هم نامه ای به فدراسیون و اداره 
کل استان می زند و این انتخابات را باطل می 
هیچکدام  که  اینجاست  ماجرا  جالب  نکته  داند. 
از اینها جرات رسانه ای کردن نامه ها و احکام 
خود را ندارند و هنوز » احترام »  به یکدیگر را 
 بهانه ای برای این » ترس » قلمداد می کنند.

انتخابات  برگزاری  با  که  فوتبال  فدراسیون  اما 
هیات فوتبال گیلان، سد بزرگی را شکانده بود، 
انتخابات  افتاد و خیلی سریع  دیگر در سراشیبی 
هیات فوتبال در استانهای کردستان و سیستان و 
بلوچستان و بوشهر را هم بدون کمترین دردسر 
کرد  برگزار  ورزش  وزارت  سوی  از  واکنش  و 
که  پایتخت  از  بعد  دهد  می  نشان  مهم  این  و 
اصلا موفق به برگزاری انتخابات آن نشده بود و 
گیلان که ناقص برگزار شد، اکنون دیگر مجامع 
فدراسیون فوتبال در مدار عادی خود قرار گرفته 
است و یک به یک در حال برگزاری است و تاج 
ندارد. اینده  اردیبهشت سال  برای  نگرانی   دیگر 

هولناکی  ضربه  گیلان  فوتبال  وسط  این  فقط 
خورده است و در فضای ماتی قرار دارد که خود 
تکلیفشان  دانند  نمی  ها  فوتبالی  و  الماسخاله 
چیست؟ علیرغم هشدارهای پیاپی افکار عمومی 
هیات  پیشین  رییس  پذیرش  عدم  خصوص  در 
فوتبال  هیات  رییس  را  خود  الماسخاله  فوتبال، 
انتخاب، حتی یک  از  که پس  رییسی  داند،  می 
است.  نرفته  بالا  وی  برای  گویی  تبریک  بنر 
کلفت  گردن  ورزش،  وزرات  چاقوی  ظاهرا 
چاقو  ایم  شنیده  درحالیکه  برد،  نمی  را  فوتبال 

بارها دسته خود را نیز بریده است.

تاکید کرد:حرف اول ــتاندار گیلان  اس با  ر  در دیدا دکتر جواد میرعرب 

اهمیت توسعه زراعت چوب در شمال

گذاران سرمایه  مشکل  مهمترین  اداری؛  وکراسی  بور

 شهردار لاهیجان: از خجسته ترین پیامدهای 
انقلاب اسلامی وحدت حوزه و دانشگاه بوده است 

وهای شهرداری رشت  هیچ یک از نیر
اجازه فعالیت های انتخاباتی را ندارند

رشد ۱۰۰ درصدی بودجه
ود   شهرداری لنگر
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ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه اول دی 13۹8
 سال چهارم
اوقاف گیلان:  شماره 28 مدیرکل 

از  و فروتنی یکی  تواضع 
شاخص های شیعه 

حقیقی است

مدیرکل اوقاف گیلان در جمع کارکنان این اداره گفت: تواضع و فروتنی یکی از شاخص های شیعه 
حقیقی است.  حجت الاسلام علیزاده، مدیرکل اوقاف گیلان، ظهر امروز در جمع کارکنان اوقاف 
گیلان در نماز خانه این اداره کل گفت: تواضع، یکی از موضوعات علم اخلاق اسلامی است که بیشتر 

خصلت های پسندیده از این سرمایه بزرگ سرچشمه می گیرند.
وی افزود: معنا و مفهوم حقیقی تواضع آن است که انسان در مقایسه با دیگران، امتیاز و برتری ویژه 

ای برای خویش قائل نشود.
برای  برادران مؤمنش، فروتنی  برای  او  آدمی دریابد فروتنی  علیزاده خاطرنشان کرد: زمانی که 

خداست، احساس سربلندی و عزت می کند .
وی اظهار داشت: تواضع و فروتنی اهمیت خاصی در اخلاق اسلامی دارد تا آنجا که خداوند در سوره 

شعرا به پیامبرش امر می فرماید:ای رسول من، پر و بال رحمتت را بر تمام پیروان با ایمانت به تواضع 
بگستران. مدیرکل اوقاف گیلان یادآور شد: تواضع سبب استحکام روابط اجتماعی است و از تیره 
شدن دوستی ها و پیوندها به خاطر حسادت، جلوگیری می کند. معمولًا هرگاه نعمتی نصیب انسان 
می شود، مزاحمت های حسودان هم متوجه شخص می شود و گاه این حسادت ها تحمل زندگی را 

بر صاحب نعمت سخت می کند، ولی نعمت تواضع، حسادت حسودان را برنمی انگیزد
وی اظهار داشت: از جمله برجستگی های اخلاقی امام خمینی )رحمه الله( فروتنی ایشان بوده است. 
امام وقتی به جلسات وارد می شد، ضمن آنکه ابهتی خاص داشت، در نهایت فروتنی با حاضران 
برخورد می کرد. موقعیت های علمی، اقتدار سیاسی و فکری نتوانست ذره ای از این تواضع بکاهد .

هلال  جمعیت  گفت:  گیلان  استان  در  دولت  عالی  نماینده 
کشور  در  اعتماد  و  امیدآفرینی  کانون های  از  یکی  احمر 
است. مردم  به  خدمت رسانی  ظرفیت های  بزرگترین  از   و 

ارسلان  دکتر  گیلان؛  استانداری  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
امسال  شعار  به  اشاره  با  داوطلب  جهانی  روز  همایش  در  زارع 
اظهار  شو«  داوطلب  فراگیر  آینده ای  »برای  عنوان  با  روز  این 
نفر  هزار   11 بر  بالغ  استان  احمر  هلال  جمعیت  همت  با  داشت: 
 1۵ به  تعداد  این  آینده  سال  پایان  تا  الله  انشاء  که  هستند  عضو 
کرد. خواهیم  تلاش  هدف،  این  تحقق  برای  و  برسد  نفر   هزار 

 ، جامعه  عموم  برای  احمر  هلال  جمعیت  اینکه  بیان  با  وی 
جاده ها  و  کشور  نقطه  هر  در  مردم  افزود:  است  آرامش  نماد 
احساس  چراکه  گیرند  می  آرامش  می بینند،  را  احمر  هلال  که 
دارند  حضور  دیگران  و  آنان  نجات  برای  عده ای  می کنند 
نیست.                     انسان  یک  جان  نجات  از  ارزشمندتر  لذتی  هیچ   و 
نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به اینکه جمعیت هلال احمر یکی 
از کانون های امیدآفرینی و اعتماد در کشور و از بزرگترین ظرفیت های 
خدمت رسانی به مردم است، گفت:  اعتماد مهمترین سرمایه  اجتماعی 
این سازمان بزرگ مردم نهاد در کشور است که نمونه های آن مانند 
کمک رسانی در سیل امسال، به هموطنان بود که در استان گیلان 
 بالغ بر ۵۰ میلیارد ریال کمک های نقدی و غیرنقدی جمع آوری شد.

برای  همواره  احمر  هلال  اینکه  به  اشاره  با  گیلان  استاندار 
فعالیت های  داد:   ادامه  است،  مهربانی  و  امید  پیام آور  مردم، 
صورت  خودجوش  صورت  به  و  اراده  و  میل  با  داوطلبانه 
و  اعتماد  افزایش  و  تقویت  در  موثری  نقش  می تواند  که  می گیرد 

آورد. بوجود  خیرین  و  نیکوکاران  خصوص  به  بیشتر   همکاری 
نیازمندان  و  نیکوکاران  میان  اتصال  حلقه  اینکه  به  اشاره  با  وی 
داوطلبان هستند، گفت: در این میان زمینه همکاری و مشارکت های 
 ، زیرساخت ها  تجهیزات،  امکانات،  تأمین  در  نیکوکاران  و  خیران 

 برنامه ها و اهداف جمعیت هلال احمر می تواند مفید و مؤثر باشد.
دکتر زارع هلال احمر را سرمایه های اجتماعی هر جامعه دانست و 
تصریح کرد: این مجموعه از سطح بالای اعتماد عمومی در میان 
آحاد مختلف جامعه برخوردار است و در این مسیر دولت تدبیر و امید 

با وجود همه محدودیت ها، در راستای تجهیز این سازمان به اورژانس 
 هوایی و تجهیز پایگاه های جاده ای حمایت های خوبی انجام داده است.

وی با اشاره به حادثه خیز بودن استان گیلان اظهار داشت: هلال 
و  بوده  آنان  امید  مردم، چشم  و مشکلات  مواقع سختی  در  احمر 
این مجموعه به ویژه داوطلبان در همه صحنه ها به صورت فعال 
نقش آفرینی می کنند و پشتوانه خوبی برای مردم و وسیله نجات برای 
 انسان ها هستند  که این همراهی و آمادگی می بایست مستمر باشد.

از  آینده  نسل  های  آگاهی  ارتقاء  گیلان  در  دولت  عالی  نماینده 
اجتماعی و  توانمندسازی در زمینه مشارکت های  طریق آموزش و 
فعالیت های اجتماع محور به ویژه مدیریت بحران را امری ضروری 
به  احمر  داوطلبان جمعیت هلال  بخش  افزود:   و  دانست  مهم  و 
داوطلب  جهانی  روز  امسال  شعار  و  است  تقویت  حال  در  خوبی 
مبناست. همین  بر  نیز  شو«  داوطلب  فراگیر،  آینده ای   »برای 

زیادی  ظرفیت های  هلال احمر  اینکه  بیان  با  گیلان  استاندار 
داوطلب  گروه های  همه  افزود:   دارد  توانمندسازی  حوزه  در 
با  می توانند  دانشگاهی  التحصیلان  فارغ  و  جوانان  جمله  از 
انجام  و  بشری  آلام  تسکین  در  بحران،  مدیریت  در  هم افزایی 
کنند. ایفا  مؤثری  نقش های  نیز  بشردوستانه   فعالیت های 

از 24 داوطلب منتخب گیلان  این همایش  پایان  گفتنی است در 
تقدیر شد. همچنین بازارچه نیکوکاری با نام چتر مهربانی که با همت 
دانش  به  آن  فروش  عواید  و  دایر شده  خانوار  داوطلبان سرپرست 
آموزان کم بضاعت تعلق می گیرد؛ با حضور دکتر زارع نماینده عالی 

دولت در استان، افتتاح شد.

حجت الاسلام راشدی نوری گفت: با تمام شدن بررسی صلاحیت کاندیداها 
در هیئت های اجرایی، کار هیئت های نظارت شروع شده که رعایت 
 عدالت، تقوی و مصالح ملی در بررسی صلاحیت افراد بسیار مهم است.

راشدی نوری«  »محمدمهدی  حجت الاسلام  شبستان،  گزارش  به 
در خطبه های نماز جمعه این شهرستان که در مصلی برگزار شد با 
فرمود:  که  سجاد)ع(  امام  مکارم الاخلاق  دعای  از  فرازی  به  اشاره 
مصادیق  کرد:  اظهار  بپوشان«  پرهیزگاران  لباس  با  مرا  »خدایا 
بلکه  نمی شود  محدود  افراد  شخصی  ویژگی های  به  تنها  تقوا 
بر  جامعه  افراد  بین  که  آتشی  فرونشاندن،  و  عدالت  گسترش  در 
و  برانگیختن  افراد  میان  را  خصومت  و  کینه  آتش  و  می افروزند 
 آتش افروزی در مسائل سیاسی و جناحی نیز مصداق پیدا می کند.

امام جمعه صومعه سرا با تاکید به اینکه رعایت تقوا در مسائل سیاسی 
و اجتماعی ضروری است، افزود: ضعف و بی تدبیری و ناتوانی دستگاه 
اجرایی کشور در مقابله با مشکلات و در قضیه بنزین که می رفت به 
یک بحران وسیع در کشور منجر شود و حوادثی که به دنبال آن به 

وجود آمد باعث شد که برخی ها به تسویه حساب های جناحی بپردازند 
و از سقوط و کناره گیری دولت سخن به میان بیاورند که قطعا با مواضع 
رهبر معظم انقلاب و مصلحت نظام و کشور هیچگونه سازگاری ندارد 
 و این حرف ها، زمزمه های دشمنان در بی دولت سازی کشور است.

مردم  آرامش  زدن  برهم  و  تفرقه افکنی  آتش افروزی،  گفت:  وی 
جریان های  و  مسئولان  و  افراد  ضعف  نقاط  کردن  برجسته  با 
کشور  امنیت  بلکه  نمی کاهد  مردم  التهاب  از  تنها  نه  سیاسی 
نشسته  کمین  در  دشمنان  سوءاستفاده  موجب  و  خطر  دچار  را 
می کند. بازتر  بحران  ایجاد  در  را  دشمنان  پای  و   می کند 

مردم  همه  کرد:  تصریح  راشدی نوری  حجت الاسلام 
باید  متعهد  و  متدین  نیروهای  و  انقلابی  جوانان  به خصوص 
نکنند. بازی  دشمن  زمین  در  ناخواسته  که  باشند   مراقب 

امام جمعه صومعه سرا با اشاره به انتخابات، مهمترین مسئله پیش روی 
مردم ایران، خاطرنشان کرد: با تمام شدن بررسی صلاحیت کاندیداها 
در هیئت های اجرایی، کار هیئت های نظارت شروع شده که رعایت 

 عدالت، تقوی و مصالح ملی در بررسی صلاحیت افراد بسیار مهم است.
بررسی  منابع  از  که  چهارگانه  مراجع  بر  علاوه  اینکه  بیان  با  وی 
صلاحیت هاست از آنجایی که مملکت نماینده ای در تراز انقلاب با 
دلداگی  و  امانتداری  تجربه،  تخصص،  تعهد،  تدین،  شاخصه های 
کرد:  اظهار  دارد،  نیاز  اسلامی  مقدس  نظام  و  شهدا  آرمان های  به 
داوطلب  نظام و محروم نشدن  برای رعایت حقوق مردم و مصالح 
شایسته ای از حضور در این میدان و تضییع نشدن حقوق مردم و نظام 
 لذا وظیفه هیئت های نظارت سنگین و از باب حق الناس مهم است.

حجت الاسلام راشدی نوری با تصریح اینکه دشمن به دنبال فضاسازی 
برای بی اعتماد کردن مردم نسبت به بررسی صلاحیت داوطلبان توسط 
هیئت نظارت و شورای نگهبان و در نتیجه کاهش مشارکت حداکثری 
در انتخابات است خاطرنشان کرد: مسئولیت هیئت های نظارت، دقت، 
صداقت و صلابت انقلابی و رعایت حق الناس مورد نظر مقام معظم 

رهبری و گزینش افرادی مومن، صالح، توانمند و انقلابی است.

آذرماه(   1۶ )شنبه  امشب   2۰ تا ساعت  نام  ثبت  زمان شروع  از 
دوره  یازدهمین  انتخابات  های  رقابت  در  حضور  داوطلب   448
کرده  نهایی  نام  ثبت  گیلان  استان  در  اسلامی  شورای  مجلس 

اند.
گیل خبر / از دهم آذرماه جاری تا ساعت 2۰ امشب که آخرین 

مجلس  دوره  یازدهمین  نمایندگی  داوطلبان  از  نام  ثبت  روز 
شورای اسلامی است؛ 448 داوطلب نام نویسی نهایی کرده اند 

که از این تعداد، 3۹۹ نفر مرد و 4۹ نفر زن هستند.
ثبت نام در مراکز حوزه های انتخابیه به پایان رسیده است.

 1۶ در  مردم  آرای  اخذ  برای  شعبه   ۵۶۰ و  هزار  دو  حدود 

انتخابیه  حوزه  مرکز  عنوان  به  شهرستان   11 شامل  شهرستان 
در  تأیید  در صورت  بینی شده که  پیش  فرعی  پنج شهرستان  و 
را  اسفندماه  دوم  در  مردم  آرای  اخذ  کار  اجرایی،  های  هیأت 

انجام می دهند.
و13  انتخابیه  حوزه   11 دارای  شهرستان،   1۶ با  گیلان  استان 

دوره  یازدهمین  انتخابات  است.  ملت  خانه  در  نمایندگی  کرسی 
مجلس شورای اسلامی، دوم اسفندماه امسال برگزار می شود.

گفتنی است تعداد ثبت نام کنندگان  حوزه های انتخابیه گیلان 
در مجلس دهم 3۶۷ نفر و در مجلس نهم 2۰2 نفر بود.

علیرضا قانع 
روابط  برقراری  ارتباطات  عصر  در  تردید  بدون 
دوجانبه و چند سویه بین رسانه ها و هر تشکیلات 
لازم  و  ضروری  اجتماعی،  و  خدماتی  اجرایی، 
است تا سازمان مربوطه در اهداف و برنامه های 
این  چه  هر  یابد.  دست  بیشتر  موفقیت  به  خود 
طرف  دو  نیاز  باشد،  قویتر  و  محکمتر  ارتباط 
متقابل  همکاری  و  تعامل  سایه  در  و  برآورد  را 
تاثیرات مثبت خود  بالطبع می تواند  تعریف شود، 
نیز نشان دهد. تبلیغ و اطلاع رسانی   را در نحوه  

ابزارهای  از  کنونی  عصر  در  رسانه ها  اینکه  در 
یک  و  هستند  تبلیغات  و  اطلاع رسانی  مهم 
نیازمند  شهرداریها  همچون  اجرایی  تشکیلات 
با  ارتباط  برقراری  و  ابزارها  این  از  بهره گیری 
باید  می رسد  نظر  به  البته  اما  نیست  آنها، شکی 
بسترها، شرایط و امکانات کافی و لازم هم برای 
باشد. فراهم  دوسویه  ارتباطات  این   برقراری 

اجرایی  کار  ماهیت  دلیل  به  شهری  مدیریت 
چند  برقراری  نیازمند  همواره  خود  خدماتی  و 
به  و  است  گروهی  رسانه های  با  ارتباطی  لایه 
دلیل  به  هم  گروهی  رسانه های  می رسد  نظر 
با  مستقیم  رابطه ای  که  شهرداریها  کار  ماهیت 
از فعالیتهای شهرداریها،  شهر و شهروندان دارد، 
 مدیریت شهری و شورای شهر غافل نمی شوند.

این منافع مشترک ایجاب می کند که هم رسانه های 
گروهی رابطه ای عمیق تر با مدیریت شهری برقرار 
از  تا  باشند  علاقه مند  شهرداریها  هم  و  نمایند 
 ابزارهای اطلاع رسانی به نحوی شایسته بهره ببرند.

شهرداری  بین  الملل  امور  و  ارتباطات  مدیریت 
در  خود  کار  بنای  فعالیت  جدید  دوره   در  رشت 
زمینه تبلیغات را بر ایجاد ارتباط مستمر و مفید با 
رسانه های گروهی استان گذاشته و در این جهت 
تلاش کرده تا با همسو و همگام نمودن رسانه های 
استان با مدیریت شهری توجه آنها را بیش از پیش 
 به این تشکیلات خدمات رسان عمومی جلب کند.

ضمن قدردانی از همه همکارانمان در بخشهای 
مرکز،  شهرداری  از  اعم  عمومی  روابط  مختلف 
شهرداریهای مناطق پنجگانه و سازمانهای وابسته 
به شهرداری حال که نگاه شهردار محترم ایجاد و 
برقراری روابط متقابل با رسانه های گروهی است، 
امیدواریم بسترها، شرایط و امکانات لازم هم بیش 
و  این همکاری  فراهم گردد و در سایه  از پیش 
در  مفید  و  موثر  و رخدادهای  اتفاقات  هماهنگی 
بازتاب عملکرد مدیریت شهری، جلب مشارکتهای 
حقوق  تبیین  شهروندی،  آموزشهای  مردمی، 

شهروندی و.... روی دهد.

یادداشت

جمعیت هلال احمر از کانون های اعتماد و امیدآفرینی اســت

ســقوط و کناره گیری دولت قطعا با مواضع رهبر انقلاب و مصلحت نظام هیچگونه سازگاری ندارد

 نام نویســی نهایی ۴۴۸ داوطلب نمایندگی مجلس یازدهم در گیلان

رکورد ثبت نام انتخابات مجلس شکسته شد

استاندار گیلان در همایش روز جهانی داوطلب مطرح کرد؛ 

امام جمعه صومعه سرا :
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ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه اول دی 13۹8
 سال چهارم
 شماره 28

برگزاری مسابقات 
المللی  بین 

برداری جام  وزنه 
۲۰۲۰ در شهر  نامجو 
با مشارکت  رشت 
شهرداری رشت

الملل  بین  امور  و  ارتباطات  مدیریت  خبر  واحد  گزارش  به 
مدیران  و  شهردار  هماهنگی  نشست  رشت،  شهرداری 
جوانان  و  ورزش  کل  اداره  و  رشت  شهرداری  معاونین  و 
مسابقات  باشکوهتر  چه  هر  برگزاری  برای  گیلان  استان 
 »2۰2۰ »رشت  نامجو  جام  برداری  وزنه  المللی  بین 
شد. برگزار  رشت  شهردار  محمدی  حاج  دکتر  دفتر   در 

استان  جوانان  و  ورزش  کل  مدیر  بخشی  مریم 
امسال  ورزشی  بزرگ  رخداد  را  رویداد  این  گیلان 

شد. همگان  مشارکت  خواستار  و  کرد  توصیف   ایران 
که  خواهیم  می  رشت  شهرداری  از  ما  گفت:  وی 
شهری  فضاسازی  نقل،  و  حمل  تبلیغات،  زمینه  در 
کنند. مشارکت  برنامه  این  اجرای  در  همچنین   و 

نیز  گیلان  استان  برداری  وزنه  هیات  رئیس  از  بخشی 
 خواست تا درخواستهای هیات را در این جلسه مطرح نماید.

سپس شهردار رشت با اشاره به اینکه، این مسابقه به عنوان 
جوانان  و  ورزش  کل  اداره  به  مربوط  منحصرا  برنامه  یک 

بخشی  مسابقه  این  که  نکنید  تردید  گفت:  نیست  استان 
مندی  علاقه  نهایت  با  ما  و  است  رشت  اعتبار  و  آبرو  از 
کنیم. می  دنبال  را  مهم  اتفاق  این  به  مرتبط   موضوعات 

دکتر حاج محمدی در ادامه افزود: سازمان سیما، منظر و فضای 
سبز شهری رشت برای فضاسازی و المان سازی، سازمان 
حمل و نقل بار و مسافر شهرداری برای تسهیل در رفت و آمد 
میهمانان و سازمان فرهنگی، ورزشی شهرداری برای پشتیبانی، 
داشت. خواهند  برنامه  این  اجرای  برای  را  لازم   همکاری 

وی افزود: نماد این مسابقه که گونه در معرض خطر جانوری 
گیلان یعنی فوک خزری است را به عنوان نماد، در یکی از میادین 
 شهر به طور موقت برای جلب نظر همگان نصب می کنیم.

برنامه  اینگونه  انجام  کرد:  نشان  خاطر  رشت  شهردار 
است. موثر  بسیار  جهانیان  به  رشت  شهر  معرفی  در   ها 

امکانی  خارجی،  ورزشکاران  حضور  فرصت  داد:  ادامه  وی 
بهره  آن  از  باید  که  است  رشت  خوراک  برای شهر خلاق 
 ببریم، و به توسعه گردشگری خلاق شهر رشت کمک کنیم.

به  گفت:  گیلان  استان  جوانان  و  ورزش  مدیرکل  بخشی  مریم 
مناسبت فرارسیدن هفته تربیت بدنی و ورزش، چهار زمین چمن 
ریال در شهرستان های  میلیارد  بر 8۰  بالغ  اعتباری  با  مصنوعی 
تمام  افزود:  وی  می شود.  افتتاح  اشرفیه  آستانه  و  رشت  آستارا، 
اعتبارهای هزینه شده برای این چهار پروژه از محل استانی، ملی 
و وزارت ورزش بوده که در روزهای هفته تربیت بدنی با حضور 
مسئولان استانی به بهره برداری می رسد. بخشی ادامه داد: هم 
اکنون 41 پروژه ورزشی نیمه تمام در سطح استان گیلان وجود دارد 
که برخی ها در حال تکمیل و تعدادی هم با حمایت و رایزنی های 
نمایندگان مجلس و مسئولان ارشد استانی به دنبال تخصیص 
اعتبارشان هستیم. وی تصریح کرد: بدون تردید با راه اندازی این 
تعداد از پروژه ها هم به سرانه فضاهای ورزشی استان افزوده می شود 
و هم بستری مناسب برای جذب بیشتر مردم به ورزش فراهم 

می شود.
این آخرین گزارش مدیرکل ورزش و جوانان استان گیلان از پروژه 
های نیمه تمام استان بوده است که هفته تربیت بدنی امسال یعنی 
حدود دو ماه پیش منتشر شد، وی سال گذشته نیز در گزارشی که 
از خبرگزاری صداوسیما پخش شد سرانه فضای ورزشی در گیلان 
را حدود ۵2 سانتیمتر مربع عنوان کرد که با میانگین کشوری که 
چیزی حدود 12۰ سانتیمتر مربع هست فاصله فراوانی دارد. امیدوار 
بودیم با بهره برداری از پروژه های هفته تربیت بدنی سال جاری 
اندکی بر سرانه فضای ورزشی گیلان افزوده گردد که متاسفانه 
بعدا مشخص شد، چمن های مصنوعی افتتاح شده )به جز چمن 
مصنوعی استارا(، در حقیقت هنوز در حال تکمیل هستند و صرفا 
جهت آمارسازی در هفته تربیت بدنی در لیست افتتاحی ها قرار 

گرفتند.
اما موضوع مورد اشاره این مقال این مهم نیست و قصد داریم به 
وضعیت کل پروژه های نیمه تمام ورزشی استان گیلان بپردازیم 
که تعداشان خیلی بیشتر از 41 عدد خانم مدیر کل، یعنی حدود ۶4 

پروژه می باشد. 
هجده پروژه نیمه تمام، نیمه تمام باقی ماندند

البته مریم بخشی به درستی تعداد پروژه های نیمه تمام ورزشی را 
41 پروژه عنوان کرد، چراکه هجده پروژه بزرگ ورزشی استان که 
برخی ها قدمتی بالای یک دهه دارند متاسفانه نتوانستند از مسیر 
درستی هدایت شوند و ظاهرا برای ابد نیمه تمام باقی خواهند ماند.

پروژه هایی نظیر سالن ورزشی لسکوکلایه آستانه اشرفیه که از سال 
۹2 بدون کار کارشناسی بر روی زمین بدون سند کلید خورد و ظاهرا 

امکان تزریق بودجه به آن نیست؛
سالن ورزشی سیاهورزان انزلی که از سال ۹3 کلنگ خورد و پس از 

اجرای فونداسیون بنا به دلایل نامعلوم تعطیل شد؛
چمن مصنوعی زمین تمرین مجموعه ورزشی سردار جنگل رشت 
که از سال ۹1 در مرحله اجرا قرار گرفته بود، استخر شنای کوثر 
مجموعه ورزشی یادگار امام رشت که از سال ۹3 تخریب شد و توان 
بازسازی آن ظاهرا وجود ندارد، همچنین است سکوهای مجموعه 
ورزشی شهید عضدی رشت که سال ۹۶ تخریب شد و دیگر یارای 
بازسازی آن نیست، سالن تنیس روی میز و سالن سنگ نوردی 
رشت نیز که سال گذشته کلنگ آن خورد و دیگر خبری از کار 
اجرایی در آن نشده و عملا مهر تعطیل بر پیشانی آنها حک شده 

است.
سالن ورزشی روستای چینی جان رودسر را هم باید در لیست پروژه 
های تعطیل شده قرار داد، این پروژه از سال ۹3 کلید خورده بود و 

کار خاصی در آن انجام نشده است.
زمین ورزشی تنیان صومعه سرا هم علیرغم اینکه بعد از هفت سال، 
بیش از نود درصد پیشرفت فیزیکی داشته است اما بنا به دلایلی به 
سرانجام نرسید و تعطیل شد، در صومعه سرا دو پروژه دیگر به نام 
سالن ورزشی روستای نوخاله و زمین ورزشی روستای هندوخاله هم 
تیرماه سال جاری کلنگ خورد که هم اکنون بعد از گذشت حدود 
شش ماه ظاهرا به فراموش خانه اداره کل ورزش و جوانان استان 

گیلان سپرده شد، چراکه تاکنون کاری در آن انجام نشده است.
اما فومن نیز به مانند رشت و صومعه سرا لیست بلند بالایی از پروژه 
های تعطیل شده دارد، سالن ورزشی روستای ماکلوان که بیش از 
سیزده سال است تیرهای برافراشته آن زبانزد خاص و عام است، 
سالن 12۰۰ نفره فومن و سالن روستای رودپیش نیز به ترتیب در 
سالهای ۹1 و ۹4 طی مراسمات مختلفی با حضور نماینده و فرماندار 
و مدیرکل وقت کلنگ خورده اند اما جز پی کنی اتفاق دیگری در 
آن نیفتاده و عملا تعطیل شده اند.  و البته سالن باستانی فومن را 
نیز باید به این لیست اضافه کرد که از تیر ماه سال جاری که کار 
ساخت آن در لیست مجموعه ورزش استان قرار گرفت دیگر رد پای 
انسان در زمین مورد نظر پیدا نشد تا به امروز که حدود شش ماه از 

آن تاریخ گذشته است.
لنگرود نیز دست کمی از شهرهای فوق ندارد، چراکه سال گذشته 
بدون انجام کار کارشناسی سه پروژه بزرگ در این شهرستان کلیک 
خورد که جملگی امروز متوقف شده اند، سالن ورزشی خالکیاسر، 
چمن مصنوعی کومله و سالن ورزشی روستای ملاط که امروز پس 
از صرف هزینه های قابل توجه از بیت المال عملا متوقف شده اند.

اما نکته جالب در خصوص پروژه های نیمه تمام ورزشی استان 
گیلان اینجاست که به غیر از چهار پروژه چمن مصنوعی زمین 
فلکده رشت، زمین ورزشی تنیان صومعه سرا، سالن ورزشی مالکوان 
و سالن ورزشی 12۰۰ نفره فومن که قدمتی در حدود یک دهه 
دارند؛ نیمی از چهارده پروژه تعطیل شده باقیمانده در زمان مسعود 

رهنما کلنگ خورده است و نیمی دیگر نیز در زمان مریم بخشی.
با همه این احوال حدود 4۶  پروژه نیمه تمام ورزشی وجود دارد که 
برخی با سرعتی لاک پشتی و برخی نیز کمی تندتر در تکاپوی 

ساخت هستند.
چمن مصنوعی، خدمت یا خیانت

اداره کل ورزش و جوانان استان گیلان بنا به وظیفه ذاتی خود، 
اقدام به بستن قرارداد کلانی با یکی از معدود شرکتهای فعال در 
زمینه چمن مصنوعی در ایران کرده است تا هفت هشت استادیوم 
بزرگ استان را چمن مصنوعی نماید، اما علیرغم اینکه عمر برخی 
از این قراردادها به یک دهه رسیده است، متاسفانه نه تنها موفق 
نشد آنها را به اتمام برساند ) بجز آستارا ( بلکه برخی از آنها مثل 
چمن مصنوعی فلکده رشت بطور کامل متوقف شده است، اداره کل 
ورزش و جوانان استان گیلان حتی از فرصتی که بنیاد مستضعفان 
و جانبازان نیز در اختیار آنها قرار داده، نتوانسته به درستی استفاده 

نماید.
این بنیاد سال گذشته در مصوبه ای تصمیم گرفت در راستای رفع 
به کمک وزارت ورزش و جوانان،  از روستاها،  زدایی  محرومیت 
هزار چمن مصنوعی در روستاها بسازد. از همین رو هر استانی که 
بتواند زمینی بدون مشکل مالکیتی به این بنیاد معرفی نماید و کار 
زیرسازی اش را نیز انجام دهد، بنیاد مستضعفان هزینه نصب چمن 

مصنوعی را به آنان تقدیم می نماید.
در گیلان نیز علیرغم وجود زمین های فراوان در روستاها، تنها هفت 
زمین در شهرهای رشت، آستانه، رودبار، سیاهکل، صومعه سرا و 
ماسال برای این منظور به بنیاد معرفی شدند که متاسفانه یک منبع 
مطلع از بنیاد مستضعفان در این خصوص می گوید، اداره کل ورزش 
گیلان از همین فرصت هم استفاده ننموده و درحالیکه می توانست 
زمین های بیشتری معرفی نماید تنها هفت مورد را معرفی کرده و 
در ضمن همین تعداد محدود را هم نتوانسته به سرانجام برساند 
درحالیکه در سایر استانها بخش اعظمی از کار انجام شده است و در 
مراحل بعدی زمین های جدیدتری تعرفه گردیده اند گیلان هنوز 

نتوانسته است پروژه های خود را به جلو راهبری نماید.
اما یک نکته مهم دیگر ابعاد این زمین ها هستند، درحالیکه برای 
زمین فوتبال حداقل به شش تا هشت هزار متر مربع زمین نیاز 
هست، همه زمین های معرفی شده از سوی اداره کل ورزش و 
جوانان گیلان، ابعادی در حدود هزار متر مربع دارند که اصلا به درد 
ورزش حرفه ای و قهرمانی نمی خورند و صرفا زمینی برای تفریح 
و سرگرمی جوانان روستاها می باشد در حالیکه کار اصلی وزارت 
ورزش و جوانان، ورزش حرفه ای و قهرمانی است و بهتر بود این 
مهم یعنی توجه به ورزش سرگرمی و تفریحی را به شهرداری ها 

می سپردند. 
البته علاوه بر استاندارد نبودن سایز این زمین های ورزشی، بحث 
همیشه  که  بود  مواردی  جمله  از  نیز  مصنوعی  چمن  نگهداری 
مورد غفلت اداره کل ورزش و جوانان استان قرار می گرفت و از 
سرنوشتی که چمن مصنوعی ورزشگاه شهید عضدی رشت به آن 
دچار شد می توان الگو گرفت و از همین امروز ترتیبی اتخاذ کرد 
تا این زمین های غیراستاندارد لااقل از بین نروند. اگر این موارد 
را کنار هم قرار دهیم می بینیم به جای اینکه از فرصتی که بناید 
مستضعفان در اختیار ورزش قرار داده استفاده بهینه شود، متاسفانه 

با سهل انگاری این خدمت در حال تبدیل شدن به خیانت است.
طلسم شده ها

در استان گیلان علاوه بر پروژه های فوق، حدود ده طرح نیمه 
تمام عمرانی ورزشی وجود دارد که جملگی عمری بیش از ده سال  
دارند، اما اگرچه حرکتی لاک پشتی دارند اما هنوز تعطیل نشده اند.

قدیمی ترین این پروژه ها سالن تختی لاهیجان است که از سال 
138۵ کار ساخت آن شروع شده و امروز بعد از سیزده سال هنوز 
تمام نشده است. استخر شهرهای رودبار و آستارا و استادیوم های 
شهرهای رستم آباد و سنگ بیجار فومن نیز از پروژه های هستند 
که سال 138۶ کلنگ خورده اند و بعد از دوازده سال در حال تبدیل 

به آثار باستانی هستند.
در رشت نیز پیست دوچرخه سواری و سالن ورزشی فلکده نیز به 
ترتیب در سالهای 1388 و 138۹ آغاز شده اند و هنوز در کش و 
قوس ساخت هستند. در صومعه سرا نیز بیش از هشت سال از زمان 
کلنگ زنی سالن های ورزشی روستاهای گلسر و چمثقال و گوراب 

زرمیخ گذشته است ولی هنوز تکمیل نشده اند.
باتوجه به عمر میانگین ده ساله این پروژه و حرکت لاک پشتی که 
دارند احتمال دارد یک دهه دیگر نیز نیاز باشد تا این پروژه ها تکمیل 
شوند که پیشنهاد می شود بعد از افتتاح، به جای وزارت ورزش در 
اختیار وزارت میراث فرهنگی قرار گیرد تا از این اثار باستانی مراقبت 

بیشتری نماید.
سالگردی با طعم کلنگ

مریم بخشی در اولین سالگرد مدیریتش بر اداره کل ورزش و جوانان 
استان گیلان، دست به کار بزرگی زد که به سرانجام رساندنش کار 
حضرت فیل هست، وی خرداد ماه سال جاری ناگهان کار ساخت 
هفده پروژه بزرگ ورزشی را از پی بنیان نهاد و با کلنگ زنی آنها در 
اولین سالگرد مدیریتی در ورزش گیلان قصد انقلابی در این زمینه 
را داشت اما اینکه ایا این پروژه ها به سرنوشت پروژه های طلسم 

شده دچار نشوند موضوعی است که باید منتظر ماند و دید.
صومعه سرا، زادگاه ابا و اجدادی مریم بخشی با هفت پروژه سر 
دم دار این انقلاب است، شهرهای رشت و فومن با دو پروژه و 
شهرهای آستانه، املش، انزلی، تالش، لاهیجان و لنگرود هر کدام 

با یک پروژه در اولین تولد مدیرکلی خانوم مدیرکل سهمی هر چند 
اندک دارند.

اما در ادامه برای اینکه به ریز پروژه های عمرانی ورزشی نیمه 
تمام استان واقف گردید، پروژه های نیمه تمام هر شهرستان را به 

تفکیک ارائه خواهیم کرد: 
آستارا و طلسم استخر

استخر سرپوشیده آستارا ) 138۶ – ۷۰ درصد(
کار ساخت استخر ورزشی آستارا به مساحت 1۵۰۷ متر مربع، از سال 
138۶، از محل اعتبارات استانی آغاز شده است و بنا بود دو ساله 
تمام شود، ولی اکنون بعد از 12 سال و صرف هزینه سی میلیارد 
ریال هنوز نیمه کاره است و بنا به گفته خاصی پور رییس اداره 
ورزش و جوانان این شهرستان سوله، پوشش سقف و دیواره چینی 
در سه ضلع و بتن کاسه استخر به اتمام رسیده است، اسکلت اداره و 
بخشی از نازک کاری هم انجام شده و شاید بتوان گفت حدود هفتاد 
درصد پیشرفت فیزیکی دارد؛ ولی یقینا بخش هایی که 12 سال 

پیش اجرا شده است اکنون نیاز به بازسازی مجدد دارد.
آستانه اشرفیه، بهشت چمن مصنوعی

سالن ورزشی لسکوکلایه )13۹2- تعطیل(
سال 13۹2 بود که کلنگ احداث یک سالن ورزشی به مساحت 
133۶ متر در روستای لسکوکلایه آستانه اشرفیه به زمین زده شد 
اما اکنون بعد از شش سال تنها ده درصد پیشرفت فیزیکی دارد و 
برخلاف سایر پروژه ها که عنوان نیمه تمام دارند ظاهرا بخاطر 
مشکلاتی که در باب مالکیت زمین دارد مهر تعطیل بر پیشانی خود 
می بیند. این سالن سرپوسیده از محل اعتبارات ملی تامین اعتبار می 
شده و معلوم نیست چرا پیش از کلنگ زنی مدیرکل وقت ورزش و 

جوانان متوجه مشکل سند مالکیت زمین نبوده است.
سه چمن مصنوعی کوچک )13۹8 – 3۰ درصد(

هر  سیاهکوچه  و  پرکاپشت  گیسم،  روستاهای  مصنوعی  چمن 
سه ابتدای تابستان سال جاری آغاز شده اند و از سرعت مناسبی 
برخوردارند هر  کدام از این زمین ها 1۰۵۶ متر مربع مساحت دارند 

و ۶۰ میلیارد ریال اعتبار ملی در اختیار دارند تا تکمیل شوند.
دو چمن مصنوعی بزرگ )13۹۷ – 3۰ درصد(

چمن مصنوعی شهید کروبی استانه و شهید اسماعیلیان کیاشهر 
اولی به مساحت 828۰ متر از محل اعتبارات استانی و دومی به 
مساحت ۷488 متر از محل اعتبارات ملی در همین یکی دو ساله 

آغاز بکار کرده اند که پیشرفتی زیر سی درصد دارند.
املش و زمین های ورزشی نیمه تمام

زمین ورزشی خرشتم )13۹8 – 3۰ درصد(
یکی از پروژه های تیر ماه سال جاری است که علیرغم مساحت کم 
یعنی چیزی حدود 11۰ متر مربع، متاسفانه پیشرفت چندانی نداشته 

است و تنها بتن فونداسیون سکو اجرا شده است.
زمین ورزشی املش )13۹۷ – ۹۵ درصد(

این زمین روستایی نیز به مساحت ۷۵24 متر مربع، سال گذشته اغاز 
شده است و با خاکریزی و دیوارچینی و سیمانکاری که انجام گرفته 
است می توان گفت ۹۵ درصد پیشرفت فیزیکی داشته و اکنون 

روزهای پایانی خود را سپری می کند.
انزلی و هنرنمایی زشت ورزشگاه پیر
سالن ورزشی سیاهوزان انزلی )13۹3 – تعطیل(

این سالن که به مساحت 3۹۰ متر مربع از سال 13۹3 کلنگ زده 
پیشرفت  تنها سی درصد  و  است  نرسیده  به سرانجام  شد هنوز 
فیزیکی دارد این سالن ورزشی سرپوشیده از محل اعتبارات استانی 
تامین اعتبار شده بود که اکنون بنا به دلایلی نامعلوم بطور کل 

تعطیل شده است.
توسعه و تکمیل مجموعه ورزشی تختی انزلی )13۹۶ – 2۵ درصد(

بازسازی ورزشگاه تختی انزلی نیازمند 4۰ میلیارد تومان اعتبار است 
که تاکنون شرکت توسعه و تجهیز 4 میلیارد تومان آن را تامین کرده 
است از همین رو از سال 13۹۶ که کار بازسازی آن اغاز شده است 
تنها 2۵ درصد پیشرفت فیزیکی داشته و هر روز نمایی زشت تر از 

این ورزشگاه پیر در قاب تلویزیون دیده می شود.
سایت قایقرانی انزلی )13۹۷ – 3۰ درصد(

این سایت که یک سایت سرپوشیده قایقرانی به مساحت ۵2۶ متر 
مربع می باشد از محل اعتبارات ملی تامین اعتبار شده و از سال 

گذشته که آغاز شده تاکنون تنها 3۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.

زمین والیبال علی آباد )13۹8 – ۹۰ درصد(
این زمین به مساحت 4۰۰ متر مربع از محل اعتبارات استانی از 
تابستان امسال آغاز شده و این پروژه روباز کار زیادی برای تکمیل 

ندارد و هم اکنون نود درصد آن انجام شده است.
تالش و مشکلی به نام بازسازی پوریای ولی 

سالن ورزشی چوبر )13۹1 – ۶۵ درصد(
کار ساخت این سالن ورزشی به مساحت 133۶ متر از سال 13۹1 
آغاز شده و متاسفانه بعد از هفت سال تنها ۶۵ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد و ارزوهای دیرینه ورزشکاران و ورزش دوستان بخش 
حویق و شهر چوبر که داشتن یک سالن ورزشی مناسب است در 

حد آرزو باقیمانده است.
بازسازی استادیوم پوریای ولی تالش )13۹8 – 2۰ درصد(

بعد از رسانه ای شدن مشکلات این ورزشگاه، بالاخره مسئولان 
دست به کار شدند و و تیر ماه امسال کلنگ توسعه و تجهیز این 
استادیوم قدیمی را به زمین زدند، امیدواریم این اتفاق که از محل 
اعتبارات استانی قرار است بیفتد به مانند ورزشگاه های عضدی 
رشت و تختی انزلی به فراموشی سپرده نشود. پوریای ولی تالش در 
همین مدت زمان اندک بیست درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.

رشت، کلکسیون پروژه های نیمه تمام
مجموعه ورزشی سردار جنگل 

این مجموعه ورزشی که ساخت از سال 13۷۵ کلید خورد، بنا بود به 
دهکده المپیک استان گیلان تبدیل شود اما عدم مکان یابی صحیح 
و فاصله بسیار زیاد از مرکز شهر رشت، نبود راه های ارتباطی و حمل 
و نقل عمومی مناسب، نداشتن امکانات مخابراتی و آب سالم برای 
آشامیدن از جمله مشکلات این ورزشگاه برای استاندارسازی طبق 
آیین نامه های AFC برای برگزاری مسابقات باشگاهی لیگ برتر 
و لیگ قهرمانان آسیا بود که سبب شد متولیان امر به جای اتمام 
این پروژه بزرگ به فکر بازسازی ورزشگاه پیر عضدی رشت بیفتند 
از همین رو کار این مجموعه ورزشی هنوز بعد از دو دهه و نیم، 
به اتمام نرسیده است و تنها در سال 138۶ استادیوم فوتبال آن به 
صورت ناقص مورد بهره برداری دولت وقت قرار گرفت که دولت 
های بعدی همچنان درگیر تکمیل آن هستند. ناگفته نماند استادیوم 
فوتبال آن نیز بنا بود ۶۰ هزار نفره باشد که در نهایت 1۰ هزار نفره 
بسته شد. و در ذیل لیستی از پروژه هایی که بنا بود در این مجموعه 

ورزشی احداث شود و هنوز به بهره برداری نرسیده اند:
دو سالن ورزشی سرپوشیده )138۹ – 8۰ درصد و 13۹1 – 3۰ 

درصد(
یکی در سال 8۹ و دیگری در سال ۹1 استارت ساخت آن زده شد 
که اولی حدود 8۰ درصد و دومی کمتر از 3۰ درصد ساخته شده 
است. این سالن ها بیش از 12۰۰ متر مربع زیر بنا دارند که برای 

تکمیل چشم یاری به اعتباراتی غیر از اعتبارات استانی دارد.
دو زمین چمن مصنوعی )13۹1 – تعطیل و 13۹8 – 4۰ درصد(

به رسم همه استادیوم های بزرگ دنیا، قرار بود یک زمین فوتبال 
جهت تمرین نیز در کنار این استادیوم ساخته شود که طرح چمن 
مصنوعی آن به متراژ یک زمین فوتبال واقعی یعنی 81۰۰ متر از 
سال 13۹1 شروع شده و اکنون بعد از هفت هشت سال کمتر از 
سی درصد پیشرفت فیزیکی دارد. البته چمن مصنوعی دیگری به 
مساحت بسیار کوچک تر حدود هزار متر نیز در این مجموعه، همین 
امسال شروع شده است و که ظاهرا به خاطر مساحت کمتر ان از 
پیشرفت فیزیکی بیشتری نسبت به زمین تمرین برخوردار است، با 

این حال هنوز تکمیل نشده است. 
سایت تیراندازی به اهداف پروازی )13۹3 – ۹۵ درصد(

مسئولان ورزش، تصمیم گرفتند یک سایت تیراندازی با اهداف 
پروازی را که امکانات و هزینه خاصی برای ساخت ندارد را در این 
مجموعه بزرگ ورزشی راه اندازی نمایند، اما همین پروژه ساده نیز 
که از سال 13۹3 شروع شده است همچنان ناتمام مانده و اندک 
کارهای باقیمانده آن معلوم نیست کی به اتمام برسد. مساحت این 

زمین روباز کمتر از دویست متر مربع می باشد.
پیست دوچرخه سواری )1388 – ۹۰ درصد(

این دهکده ورزشی بنا بود یک پیست دوچرخه سواری بزرگ و 
مجهز به مساحت حدود ده هزار متر مربع را در خود جای دهد که 
امروز بعد از گذشت دقیقا ده سال از مان کلنگ زنی آن، اگرچه حدود 
۹۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته است اما کارهای باقیمانده آن 

مسکوت مانده و نصب تاسیسات و سقف کاذب و تونل دوچرخه ها 
و اصلاح صندلی ها و رنگ آمیزی مجموعه هنوز انجام نشده است.

سالن سنگ نوردی )13۹۷ – تعطیل(
بزرگ سهم  این مجموعه  اغلب رشته های ورزشی در  واقع  در 
داشتند، هیات کوهنوردی نیز از این مهم بی بهره نبود و از سال 
13۹۷ بنا شد در مساحتی حدود هفتصد متر مربع، یک سالن مجهز 
سنگ نوردی ساخته شود که متاسفانه امروز بعد از گذشت دو سال 
کمتر از بیست درصد پیشرفت فیزیکی داشته است و این پروژه 
که از محل اعتبارات عمرانی استانی است امروز در حقیقت تعطیل 

می باشد.
بازسازی استادیوم سردار جنگل )13۹۶ – ۹۵ درصد(

از همان روزی که دولت وقت با عجله )البته بعد از یازده سال( قصد 
پاره کردن روبان این مجموعه را داشت مشخص بود بسیاری از 
امور آن هنوز انجام نشده ولی چه باید می کرد دولت وقت که برای 
افزایش آمارها نیاز به قیچی زدن روبان این مجموعه نیز داشت از 
همین رو از فردای آن مشکلات یکی پس از دیگری نمایان شد تا 
اینکه چند صباحی بعد از افتتاح مجبور به تعطیلی مجموعه گرفته 
شد تا نواقص برطرف شود. البته زیر سازی و نصب چمن مصنوعی 
اتاق  اتاق وی ای پی،  بازسازی رختکن ها،  اجرا شده است،  آن 
کنفرانس، اتاق داوران، یگان ویژه، اسکوبورد و اتاق خبرنگاران انجام 
شده است و هم اکنون سیستم روشنایی و گازکشی آن باقیمانده 

است.
بازسازی استادیوم عضدی )13۹۶ – تعطیل( 

اما بعد از گزارش های فراوانی که در خصوص وضعیت نامناسب 
جایگاه تماشگران استادیوم عضدی داده شد بالاخره، قسمت اصلی 
جایگاه تماشگران به مساحت 18۰۰ متر مربع سال 13۹۶ تخریب 
شد تا بازسازی شود اما هم اکنون بعد از گذشت سه سال تنها کاری 
که انجام شده جمع آوری ضایعات حاصل از تخریب بود و این پروژه 

نیز عملا تعطیل می باشد.
بازسازی استخر شنای کوثر )13۹3 – تعطیل(

استخر قدیمی شنای کوثر که از گذشته در مجموعه ورزشی یادگار 
امام رشت در حال فعالیت بود به بهانه مرمت و بازسازی در سال 
13۹3 به طور کل تخریب شد و قرار بود این بنای 2۵۰۰ متر مربعی 
دو ساله راه اندازی شود اما امروز بعد از گذشت پنج سال تنها چهل 
درصد پیشرفت فیزیکی داشته است و این پروژه بزرگ و مهم عملا 

تعطیل می باشد.
سالن تنیس روی میز رشت )13۹۷ – تعطیل(

این سالن سرپوشیده 4۰۰ متر مربعی از سال 13۹۷ کلنگ آن زده 

سرانه فضای ورزشی در گیلان 52 سانتیمتر مربع است، یعنی هر فرد در 
گیلان تنها نیم متر مربع فضا برای ورزش کردن در اختیار دارد، در حالیکه 

این رقم در کشور 120 سانتیمتر مربع می باشد و گیلان حتی به پنجاه درصد 
از سرانه فضای ورزشی کشور نزدیک هم نیست؛ متاسفانه همین مقدار هم 

به لطف زمین های روباز ورزشی است که در جای جای گیلان تنها فنس کشی 
شده اند و اسم مکان ورزشی را یدک می کشند تا سرانه ورزشی استان را 

افزایش دهند، آمارها می گویند بیش از چهار پنجم فضاهای ورزشی گیلان را 
فضاهای روباز تشکیل می دهند که صرفا با خط کشی و فنس کشی جزو آمار 
شدند و مقدار کمی تحت عنوان فضای سرپوشیده و سالن ورزشی در استان 

وجود دارد، از همین رو اگر همتی برای تکمیل ده ها پروژه نیمه تمام ورزشی 
در گیلان نباشد، نسل آتی مردمان گیلان زمین، مردمانی با فقر حرکتی 

فراوان خواهند بود که بلاشک در روح و روان آنان نیز تاثیرگذار خواهد بود؛ 

کلنگـــستـــــــــــان



وی افزود: نماد این مسابقه که گونه در معرض خطر جانوری 
گیلان یعنی فوک خزری است را به عنوان نماد، در یکی از میادین 
 شهر به طور موقت برای جلب نظر همگان نصب می کنیم.

برنامه  اینگونه  انجام  کرد:  نشان  خاطر  رشت  شهردار 
است. موثر  بسیار  جهانیان  به  رشت  شهر  معرفی  در   ها 

امکانی  خارجی،  ورزشکاران  حضور  فرصت  داد:  ادامه  وی 
بهره  آن  از  باید  که  است  رشت  خوراک  برای شهر خلاق 
 ببریم، و به توسعه گردشگری خلاق شهر رشت کمک کنیم.

تبلیغاتی  پتانسل  از  گیری  بهره  همچنین  نشست  این  در 
شهرداری نظیر بیلبورد ها، استندها، واتربندها، ساخت المانهای 
شهری در مکانهای پر رفت و آمد، چاپ و نصب استیکر مربوطه 
 و نصب روی اتوبوسهای شهری و... از شهرداری مطرح شد.

استقرار  همچنین  المللی  بین  برنامه  این  اندرکاران  دست 
از  را  اورژانس  کنار  در  نشانی  آتش  کامل  تیم  یک 
ای عنوان  برنامه  برگزاری چنین  المللی  بین  استانداردهای 
شد. خواهد  انجام  رشت  شهرداری  مشارکت  با  که   کردند 

خصوص  این  در  شورای  عضو  منش  عاقل  محمدحسن 
تلاش  و  همکاری  نهایت   ،  2۰2۰ رشت  ستاد  گفت: 
داد. خواهد  انجام  مسابقات  این  تدارک  برای   را 

این عضو شورای اسلامی شهر رشت تاکید کرد: با توجه به 
شناختی که از دکتر حاج محمدی دارم، ایشان در اجرای اینگونه 
 برنامه ها که برای معرفی رشت موثر است، علاقه مند هستند.

وی از دست اندرکاران و مجریان این اتفاق بزرگ خواست تا 
 درخواستهای خود را به طور مشخص از شهرداری رشت مطرح کنند.

گفتنی است در این نشست عطایی سرپرست معاونت مالی و 
اقتصادی شهرداری، علیرضا قانع مدیر ارتباطات و امور بین 
مدیریت  نوری هریس سرپرست سازمان  الملل شهرداری، 
حمل و نقل و بار مسافر شهرداری، محمدی سرپرست سازمان 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری، زینب فلک دوست 
سرپرست سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری، 

هر یک نقطه نظرات خود را درباره این رویداد بیان کردند.
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شده است ولی بعد از گذشت دو سال تنها بحشی از خاکبرداری 
فونداسیون آن انجام شده و امروز اگر سری به محل اجرای پروژه 
بزنید می بینید که این پروژه نیز مثل بسیاری از پروژه های دیگر 
ورزشی استان تعطیل می باشد. این سالن قرار بود از محل اعتبارات 

عمرانی استانی انجام شود.
سالن تیر و کمان )13۹8 – 1۰ درصد(

سایت اختصاصی و روباز تیر و کمان استان گیلان بنا شد سرپوشیده 
شود تا در فصول سرد سال نیز مورد استفاده قرار گیرد از همین 
رو امسال با صرف اعتباری بالغ بر دو میلیارد ریال کلنگ آن زده 
شد و در کمتر از چند ماه پیشرفت فیزیکی خوبی داشته است این 
مجموعه 1۹۰ متر مربعی در سایت ورزشی یادگار امام رشت قرار 

دارد.
چمن مصنوعی لشت نشا )13۹8 – 4۰ درصد(

در ادامه ساخت زمین های هزار متری چمن مصنوعی در گیلان، 
لایه اول زیر سازی این زمین در همین امسال انجام شده است تا 
امار بگویند 4۰ درصد پیشرفت فیزیکی حاصل این مجموعه فعالیت 
هاست، اما برای اتمام این پروژه که از محل اعتبارات ملی است باید 

سرعت بیشتری به خرج داد.
چمن مصنوعی فشتم )13۹8 – 3۰ درصد(

این زمین نیز به مساحت 1۰۵۶ متر مربع از همین سال 13۹8 آغاز 
شده است و حدود سی درصد پیشرفت فیزیکی دارد و از محل 

اعتبارات ملی می باشد.
چمن مصنوعی کوچصفهان )13۹8 – 3۰ درصد(

زمین فوتبال ۶4۰۰ متری کوچصفهان نیز از سال ۹8 زیر کشت 
چمن مصنوعی رفت ولی باتوجه به وسعت آن تنها لایه اول زیر 
سازی آن برداشته شد و شاید بتوان گفت حدود سی درصد پیشرفت 
فیزیکی داشته است. این پروزه نیز از محل اعتبارات عمرانی ملی 
می باشد. البته یک زمین چمن مصنوعی دیگر در ابعاد کوچکتر نیز 
در روستای فشتام کوچصفهان در حال ساخت است که بخشی 
میدرکل ورزش و جوانان استان گیلان در هفته تربیت بدنی خبر از 
افتتاح آن داده بود تا در این هفته بدون خبر نباشد ولی تا به امروز 

این زمین مورد بهره برداری قرار نگرفته است.
سالن رزمی کوچصفهان )13۹8 – 3۰ درصد(

یک سالن سرپوشیده 3۹۰ متری همین سال 13۹8 در مرکز شهر 
کوچصفهان کلنگ خورده است و تا به امروز سوله آن اجرا شده 
پیشرفت  تاکنون سی درصد  ملی که  پروژه  این  بناست  و  است 

فیزیکی داشته است به زودی به اتمام برسد.
رودبار و یک انتظار 12 ساله

استخر ورزشی رودبار )138۶ – 8۰ درصد(
این استخر سرپوشیده به مساحت 1۵۰۰ متر مربع از محل اعتبارات 
استانی از سال 138۶ کلنگ آن زده شده است ولی علیرغم گذشت 
بیش از دوازده سال از آن اگرچه امار می گویند حدود هشتاد درصد 

پیشرفت فیزیکی دارد ولی هنوز تکمیل نشده است.
استادیوم ۵ هزار نفری رستم اباد )138۶ – ۶۵ درصد(

این مجموعه بزرگ 18 هزار متر مربعی نیز به مانند دیگر پروژه 
رودبار از سال 138۶ کار ساخت آن آغاز شده است و باتوجه به 
گستردگی کار، بعد از دوازده سال تنها ۶۵ درصد پیشرفت داشته 
است و اگرچه کار چمن مصنوعی و سایر متعلقات این پروژه کلی به 

اتمام رسیده است ولی نازک کاری و تاسیسات آن باقیمانده است.
چمن مصنوعی شیرکوه )13۹8 – 3۰ درصد(

این زمین نیز به مساحت 1۰۵۶ متر مربع از همین سال 13۹8 آغاز 
شده است و حدود سی درصد پیشرفت فیزیکی دارد و از محل 

اعتبارات ملی می باشد.
رودسر و تعطیلی تنهای پروژه ورزشی

سالن ورزشی چینی جان )13۹3 – تعطیل(
این سالن سرپوشیده به مساحت حدود 14۰۰ متر مربع از محل 
اعتبارات ملی سال 13۹3 در روستای چینی جان رودسر کلنگ زده 
شده است ولی امروز بعد از گذشت بیش از پنج سال در حد قرارداد 
فونداسیون باقی مانده است و کمتر از ده درصد پیشرفت فیزیکی 

دارد و باید بگوییم عملا تعطیل است.
سیاهکل در انتظار چمن های سرسبز

چمن مصنوعی استادیوم تختی )13۹8 – 4۰ درصد(
مساحت زمین فوتبال تختی سیاهکل حدود ۷4۰۰ متر مربع است 
که امسال طی قراردادی با پیمانکار قرار شد به چمن مصنوعی 
تبدیل گردد و تا به امروز جدول گذاری و زیرسازی لایه اول آن 
انجام شده است و می توان گفت این پروژه ملی تا همین جای کار 

حدود 4۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.
چمن مصنوعی روستای میکال )13۹8 – 2۰ درصد(

این زمین نیز به مساحت 1۰۵۶ متر مربع از همین سال 13۹8 آغاز 
شده است و پس از انجام مرحله جدول گذاری می توان گفت این 

پروژه ملی حدود بیست درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
شفت همچنان درگیر رختکن و دستشویی

تکمیل زمین ورزشی روستای خرطوم )13۹۷ – ۹۵ درصد(
یک پروژه ملی !!! در شفت، ساخت سرویس بهداشتی و رختکن 
برای زمین فوتبال روستای خرطوم بود که اکنون بعد از گذشت 
یک سال این طرح که کمتر از سی متر مربع !!! مساحت دارد اگرچه 

مراحل پایانی خود را سپری می کند اماهنوز ساخته نشده است.
تکمیل و بازسازی استادیوم چوبر شفت )13۹8 – ۹۵ درصد(

استادیوم ورزشی چوبر فاقد سکوی مناسب و فنس و دیوار بود از 
همین رو امسال از محل اعتبارات استانی مبلغی برای تکمیل این 
موارد در نظر گرفته شد که خوشبختانه این پروژه یازده هزار متری 

پیشرفت قابل ملاحظه ای داشت و به زودی به اتمام می رسد.
صومعه سرا، تیرماه با طعم کلنگ

زمین ورزشی تنیان )13۹1 – تعطیل(
از سال 13۹1 ساخت این زمین ورزشی ده هزار متر مربعی برای 
اهالی تنیان آغاز شده است که امروز بعد از گذشت هفت سال در 
حالییکه نود درصد کار انجام شده و تنها نازک کاری آن باقیمانده 
است، این پروژه که از محل اعتبارات استانی بوده، تعطیل شده 

است.
سالن ورزشی گلسر )13۹۰ – 8۰ درصد(

این سالن سرپوشیده ورزشی نیز از سال 13۹۰ کلنگ خورده و تا به 
امروز، سوله و پوشش سقف و دیوارچنینی به اتمام رسیده است در 
سالن هم جایگاه و موزاییک اجرا شده است و در بخش اداری دیوار 
چینی و نازک کاری انجام شده است و فقط تاسیسات موتورخانه و 
کارهای برقی سالن باقی مانده است که اگرچه با سرعتی لاکپشتی 
ولی در حال انجام است. در واقع تاکنون 8۰ درصد امورات این سالن 

133۶ متر مربعی از محل اعتبارات استانی انجام شده است.
سالن ورزشی چمثقال )13۹۰ – ۷۵ درصد(

همزمان با پروژه روستایی گلسر، سالن سرپوشیده چمثقال هم اغاز 
شده بود که با اندکی سرعت کمتر در حال اجراست، در واقع می 
توتان گفت تاکنون این سالن 133۶ متر مربعی، حدود ۷۵ درصد 

پیشرفت فیزیکی داشته است و اعتبارات ان از محل اعتبارات استانی 
می باشد.

سالن ورزشی گوراب زرمیخ )13۹۰ – ۵8 درصد(
این سالن سرپوشیده از سال 13۹۰ به مساحت 133۶ متر از محل 
اعتبارات استانی کلنگ خورده است و تا به امروز سوله و پوشش 
سقف و دیوارچینی آن به اتمام رسیده است و تاسیسات و کاشی 
کاری و نازک کاری آن باقیمانده است، باتوجه به محاسبات آماری 
می توان گفت تاکنون حدود شصت درصد پروژه اجرا شده است ولی 
باتوجه به زمان هشت سالی که سپری کرد باید گفت از کندی بی 
شماری برخوردار بوده است با این حال خبر خوش این است که این 

پروژه تعطیل نیست و در حال اجراست.
زمین ورزشی طاهر گوراب )13۹8 – ۹۵ درصد(

این زمین ورزشی به مساحت 282 متر همین سال ۹8 کار ساخت 
آن از محل اعتبارات استانی آغاز شده است و با اجرای سکو و فنس 

کشی این زمین ورزشی تقریبا آماده بهره برداری هست.
زمین والیبال جیرسر بهمبر )13۹8 – ۵۰ درصد(

کار ساخت این زمین ورزشی 4۰۰ متر مربعی نیز در سال اخیر شروع 
شد و تاکنون پنجاه درصد پیشرفت فیزیکی داشته است و با انجام 
زیرسازی و بتن ریزی کار چندانی برای تکمیل این زمین والیبال 

باقی نمانده است.
چمن مصنوعی تنیان )13۹8 – 2۰ درصد(

این زمین ورزشی روباز به مساحت 1۰۵۶ متر مربع تیر ماه سال 
جاری، برای بهره برداری عموم کلنگ خورده است اما برخلاف 
سایر پروژه های چمن مصنوعی از پیشرفت کمی برخوردار است 
و تنها جدول گذاری آن انجام شده است. و حدود بیست درصد 

پیشرفت فیزیکی داشته است.
سالن ورزشی نوخاله )13۹8 – صفر درصد(

نماینده پرتلاش شهرستان صومعه سرا علاوه بر وزارت ورزش و 
بنیاد مسکن، وزارت نفت را هم پای کار آورد و تنها پروژه ورزشی 
وزارت نفتی استان را تیر ماه امسال کلنگ زد ولی از آن تاریخ تا به 
امروز هیچ کاری برای این سالن ورزشی سرپوشیده 133۶ متری 

انجام نشده است.
زمین ورزشی هندخاله )13۹8 – صفر درصد(

تیرماه امسال پروژه های زیادی در شهرستان صومعه سرا کلنگ 
خورده است اما زمین ورزشی روستای هندخاله که حدود ۷۵۰۰ متر 
مربع مساحت دارد و از محل اعتبارات استانی تامین منابع شده است 
نیز به مانند سالن ورزشی نوخاله تاکنون مورد توجه قرار نگرفته 
است و بعد از کلنگ زنی هنوز هیچ کارگری پایش را در این زمین 

نگذاشته است.
زمین ورزشی روستای کما )13۹8 – ۹۰ درصد(

اما زمین ورزشی روستای کما برعکس باقی پروژه های تیر ماه 
صومعه سرا از سرعت خوبی برخوردار است و تاکنون این زمین 
1۷ هزار متر مربعی بیش از نود درصد پیشرفت فیزیکی داشته 
است اگرچه کارهایی که در آن انجام شده تنها به دور کردن زمین 
بسنده شده است و زمین مورد نظر نیز تنها به خط کشی نیاز دارد 

و یک تیر دروازه.
زمین ورزشی روستای سیاه درویشان )13۹8 – 3۰ درصد(

دیگر پروژه تیرماه صومعه سرا زمین ورزشی روستای سیاه درویشان 
است که با مساحت نه هزار متر مربع از محل اعتبارات استانی تامین 
اعتبار شده است. اما سرعت خوبی در اجرا ندارد و فقط سی درصد 
پیشرفت فیزیکی داشته است که شامل قسمتی از بتن ریزی ها و 

دیوار چینی بوده است.
فومن، جشنواره پروژه های تعطیل

سالن ورزشی ماکلوان )138۵ – تعطیل(
کلنگ این سالن سرپوشیده 12۰۰ متر مربعی که از محل اعتبارات 
استانی قرار بود ساخته شود، از سال 138۵ بر زمین خورده است و 
تا به امروز علیرغم پیشرفت محسوس یعنی اجرای فونداسیون و 
اسکلت اداری و سوله و حتی پوشش سقف، اما نیمه تمام باقی مانده 
است و اهالی ماکلوان سالهاست منتظر تکمیل پنجاه درصد باقیمانده 

این پروژه نیمه تمام هستن تا رویای 13 ساله آنها به ثمر بنشیند.
سالن 12۰۰ نفره فومن )13۹1 – تعطیل(

فومن یک سالن ورزشی بزرگ سرپوشیده 24۰۰ متر مربعی نیز 
دارد که قرار بود از محل اعتبارات ملی ساخته شود اما از سال 13۹1 

که کلنگ آن بر زمین خورده است تاکنون به جز فونداسیون کار 
دیگری اجرا نشده است و و بیش از ۹۰ درصد کار باقیمانده است اما 
ظاهرا این پروزه فومن نیز به فراموشی سپرده شده و تعطیل است.

سالن ورزشی رودپیش )13۹4 – تعطیل(
ظاهرا فومن را باید رکورددار پروژه های تعطیل دانست چراکه این 
شهر کوچک سومین پروژه تعطیل خود را نیز در روستای رودپیش 
مشاهده می کند یک سالن ورزشی سرپوشیده 133۶ متر مربعی 
که بنا بود از سال 13۹4 از محل اعتبارات عمرانی استانی ساخته 
شود اما بعد از اجرای فونداسیون تعطیل شده است و تنها 1۵ درصد 

پیشرفت فیزیکی داشته است.
استادیوم ۵ هزار نفره سنگ بیجار )138۶ – 2۰ درصد(

در میان همه پروژه های تعطیل فومن، پروژه استادیوم سنگ بیجار 
خوشبختانه تعطیل نیست ولی فرقی با سایر پروژه های تعطیل 
شده ندارد چراکه از سال 138۶ که کلنگ آن بر زمین خورده است 
تاکنون که 12 سال گذشته تنها 2۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته 

و معلوم نیست کی قرار است به اتمام برسد.
احداث سالن باستانی فومن )13۹8 – صفر درصد(

تیر ماه جاری کلنگ سالن باستانی فومن با 4۰۰ متر زیربنا از محل 
اعتبارات ملی بر زمین خورده است اما تا به امروز هیچ کاری در این 

زمین انجام نشده است و ظاهرا تعطیل می باشد.
بازسازی مجموعه ورزشی آزادی )13۹8 – 4۰ درصد(

مجموعه ورزشی آزادی شهر فومن با ظرفیت پنج هزار نفر تنها 
استادیوم بزرگ این شهر است که تیر ماه سال جاری برای اجرای 
چمن مصنوعی و همچنین تقویت روشنایی ورزشگاه درب آن بسته 
شد و با سرعت لاک پشتی که دارد امروز حدود 4۰ درصد پیشرفت 

فیزیکی داشته است این پروزه ملی ۷۷۰۰ متر زیربنا دارد.
لاهیجان و مصایب تختی

تکمیل سالن تختی لاهیجان )138۵ – 8۵ درصد( 
از آنجاییکه سالها از ساخت سالن تختی لاهیجان می گذرد، وزارت 
ورزش تصمیم می گیرد آن را نوسازی و تکمیل کند از همین رو 
از سال 138۵ از محل اعتبارات ملی طرح تکمیل این سالن را پی 
ریزی می کند که امروز بعد از 13 سال هنوز ادامه دارد و کفپوش هر 
دو سالن و موتورخانه و برخی امورات دیگر این پروژه سه هزار متر 
مربعی هنوز باقیمانده است. شاید بتوان گفت بعد از 13 سال حدود 

8۵ درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.
زمین ورزشی روستای ایشکاه )13۹8 – ۵۰ درصد( 

این زمین روباز ورزشی به مساحت ۵ هزار متر مربع از همین سال 
13۹8 کار ساخت آن آعاز شده است و باتوجه به خاکبرداری انجام 
شده و مخلوط ریزی، کارشناسان فنی معتقدند ۵۰ درصد کار انجام 

شده است. گفتنی است این پروژه ملی می باشد.
لنگرود، کلا تعطیل

سالن ورزشی خالکیاسر )13۹۷ – تعطیل(
کار ساخت این سالن سرپوشیده 12۰۰ متر مربعی، از محل اعتبارات 
استانی، سال گذشته آغاز شده است و تا کرسی چینی نیز انجام 
شده است ولی باز هم به دلیل نبود اعتبارات بعد از حدود 1۵ درصد 
پیشرفت فیزیکی تعطیل شده است و مردم این روستا محروم از 

این سالن شده اند.
چمن مصنوعی کومله )13۹۷ – تعطیل(

محل  از  گذشته  سال  از  لنگرود،  کومله  ورزشی  استادیوم  چمن 
اعتبارات استانی بنا بود مصنوعی گردد که علیرغم زیرسازی بخشی 
از لایه اول، اما مدتی است تعطیل گردیده و به امان خدا رها شده 
است. شاید درست تر این باشد که بگوییم بعد از انجام سی درصد 

پروژه، چمن مصنوعی این زمین 81۰۰ متری تعطیل شد.
سالن ورزشی ملاط )13۹۷ – تعطیل(

این سالن ورزشی 133۶ متر مربعی نیز، همزمان با سالن ورزشی 
روستای خالکیاسر آغاز شده است، و بنا بود از محل اعتبارات استانی 
ساخته شود که بعد از کلنگ زنی پروژه بطور کامل متوقف شده 
است تا مردم این روستا نیز همچنان بی بهره از این موهبت شوند.

سالن باستانی لنگرود )13۹8 – 1۵ درصد(
این سالن اختصاصی باستانی به مساحت 4۰۰ متر مربع از محل 
اعتبارات ملی چند ماهی است کار ساخت آن آغاز شده است و 
باتوجه به سرعتی که دارد بعید است به سرنوشت سه پروژه دیگر 
لنگرود دچار گردد و تعطیل شود. این سالن در همین مدت زمان 
اجرای  از  بعد  و  است  داشته  فیزیکی  پیشرفت  درصد  اندک 1۵ 

فونداسیون، کار ساخت سوله آن در کارخانه در جریان است.
ماسال و پیشرفت 10 درصدی زمین ورزشی

چمن مصنوعی خودبچر )13۹8 – 1۰ درصد(
این زمین ورزشی هزار متری که از محل اعتبارات ملی کار ساخت 
آن همین سال ۹8 آغاز شده است، تاکنون فقط خاکبرداری آن 
انجام شده و برای تکمیل نیاز به زمان زیادی دارد، از نگاه آمار هم 

تاکنون تنها 1۰ درصد پروژه پیشرفت فیزیکی داشته است.
در پایان قابل ذکر است در صورت تکمیل ۶4 پروژه نیمه تمام 
ورزشی استان گیلان، که 2۶ پروژه از محل اعتبارات ملی و 33 
محل  از  پروژه  چهار  و  نفت  وزارت  پروژه  یک  و  استانی  پروژه 
اعتبارات شرکت توسعه و تجهیز می باشد چیزی حدود 21۷ هزار 
متر مربع به فضای ورزشی استان گیلان افزوده خواهد شد که یقینا 
تاثیر شگرفی در میانگین سرانه فضای ورزشی استان خواهد داشت، 
اما باتوجه به سوابق مدیران ورزش استان و همچنین باتوجه به 

شرایط مالی کشور بعید است این اتفاق حداقل در دهه اخیر بیفتد.

دارد استان گیلان وجود  در  نیمه تمام ورزشــی  پروژه   ۶۴ کلنگـــستـــــــــــان
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 نیمه اول دی 13۹8
 سال چهارم
 شماره 28

ین  وتر ین و پیشر دکتر بانک: منطقه آزاد انزلی یکی از مهمتر
مناطق آزاد کشور خواهد شد

ترانزیت ظرفیت
 مغفول مانده مناطق آزاد 

در اقتصاد ایران

مهدی کاظمیان 
الملل  بین  امور  و  عمومی  روابط  مدیر 

سازمان منطقه آزاد انزلی 
آزاد  مناطق  جغرافیایی  موقعیت  به  نگاهی  با 
در نقاط مختلف ایران و توجه به این نکته که 
مبادی ورودی و خروجی کریدور شمال جنوب 
چین  جدید  کریدور  و  تراسیکا  کریدورهای  و 
مناطق  نزدیکی  از  یا  طریق  از  ایران  قزاقستان 
در  این ظرفیت  به  می توان  می گذرد  ایران  آزاد 
کنار مزیت های قانونی سرمایه گذاری خارجی 
که  هایی  مولفه  داشت،  توجه  مناطق  این  در 
قدرت  برابری  چند  افزایش  آنها  جمع  حاصل 
 مانور ایران در عرصه ترانزیت بین المللی است.

به  ایران  اقتصاد  وابستگی  دیگر  سوی  از 
بخش  که  نفت  صادرات  از  حاصل  درآمدهای 
تحولات  به  را  کشور  اقتصاد  از  توجهی  قابل 
لزوم  کرده؛  وابسته  نفت  جهانی  بازارهای 
درآمدهای  به  کشور  اقتصاد  وابستگی  کاهش 
است. شده  نمایان  بیشتر  روز  به  روز   نفتی 

در عین حال ترانزیت در کنار گردشگری و صنایع 
از  به عنوان یک صنعت خدماتی یکی  تولیدی 
بین  اقتصاد  در  درآمدی  ترین محورهای  اصلی 
المللی بوده و این در حالی است که بهره گیری از 
ظرفیت های ترانزیتی از سوی کشورها یا ایجاد 
مزیت های رقابتی جدید در فرصت های ترانزیتی 
خود به عنوان شاه کلید موفقیت در تجارت جهانی 
قلمداد می شود؛ رویکردی که در اقتصاد ایران 
علیه  المللی  بین  های  تحریم  شرایط  دلیل  به 
کشورمان و لزوم توجه به سیاست های راهبردی 
کند. می  پیدا  چندانی  اهمیت  مقاومتی   اقتصاد 

طریق  از  کالا  المللی  بین  ترانزیت  واقع  در 
منافع  بین  ارتباط  ایجاد  دلیل  به  ایران  خاک 
و  متعدد  کشورهای  در  کالا  صاحبان  اقتصادی 
اشتغال  ایجاد  کنار  در  کشورمان  دخلی  امنیت 
نفتی،باعث  غیر  درآمدهای  افزایش  و  پایدار 
ایران می  تهدید و تحریم  افزایش هزینه های 
گردد و با کمک به بهبود ساختارهای اقتصادی 
مقابل  در  را  بخش  این  پذیری  کشور،آسیب 
دهد. می  کاهش  دشمن  خصمانه   اقدامات 

مورد  را  موضوع  این  باید  صدرلاشاره  موارد  به 
توجه قرار داد که با ظهور ابرقدرت های اقتصادی 
جدید  کشورهای  شدن  پدیدار  و  آسیا  شرق  در 
رشد  زمینه  اروپا،  شرق  و  مرکزی  آسیای  در 
و  داد  میزان  و  روند  افزایش  و  جهانی  تجارت 
نمونه  که  اروپا شده؛  و  آسیا  قاره  دو  بین  ستد، 
اعلای آن سرمایه گذاری چینی ها در ابرپروژه 
یک کمربند- یک راه به منظور تسهیل و تسریع 
اروپا در چارچوب  مراودات تجاری میان آسیا و 
این طرح چین است. در نتیجه ایجاد و تقویت 
راهکارهای  از  یکی  جدید  ترانزیتی  مسیرهای 
کشورها  که  است  المللی  بین  اقتصادی  روابط 
در راستای حفظ استقلال ملی و تقویت وضعیت 
ای  منطقه  کالایی  تجارت  مناسبات  در  خود 
دهند. می  قرار  توجه  مورد  ای  فرامنطقه   و 

باید توجه داشت دستیابی به مزیت های اقتصادی 
و تجاری ترانزیت کالا، نیازمند وجود سازوکارهایی 
چون وجود بنادر و اسکله های مجهز، شبکه ریلی 
و جاده ای مناسب، تدوین و اجرای قواعد حقوقی 
و مقررات تسهیل کننده تجارت و ترانزیت است. 
در این میان نقش مقررات گمرکی در ترانزیت 
کالا و حمل ونقل بین المللی بسیار حائز اهمیت 
نهادهای  توجه  کانون  در  که  قوانینی  است، 
بین المللی نظیر سازمان تجارت جهانی، آنکتاد، 
اتاق  اقتصادی،  توسعه  و  همکاری  سازمان 
جاده ای  حمل ونقل  سازمان  بین المللی  بازرگانی 
بندی جایگاه  )ایرو( و… قرار داشته که در رتبه 
گیرد.  می  قرار  توجه  مورد  کشور  هر  ترانزیتی 
موضوعی که در دولت های یازدهم و دوازدهم 
از طریق توسعه زیرساخت های ریلی، مواصلاتی 
و افزایش حضور ایران در نهادهای بین المللی و 
فعال تر شدن کمیسیون های مشترک اقتصادی 
شد. پیگیری  کشورمان  جانبه  دو   مشترک 

بخشی  درون  همکاریهای  افزایش  نتیجه  در 
وزارتخانه ها با دبیرخانه شورای  عالی، در قالب 
قانونی  های  مزیت  از  حداکثری  گیری  بهره 
مناطق آزاد، در جهت کاهش هزینه های حمل 
و نقل و ترانزیت کالا الزامی می نماید و باید به 
استراتژی ملی مشترک مورد توجه  عنوان یک 
گیرد  قرار  آزاد  مناطق  همکار  نهادهای  همه 
ثقل  مرکز  به  ایران  کردن  تبدیل  طریق  از  تا 
ترانزیت کالا میان قاره های آسیا و اروپا، نه تنها 
بلکه  نماییم  تقویت  را  اقتصادی خود  توانمندی 
را  آمریکا  های  تحریم  ناکارآمدسازی  ابزارهای 

افزایش دهیم.

خبر

گیلان در فوت 
و در ولادت  »اول« 

»آخر« است

مدیرکل ثبت احوال گیلان با اشاره به رتبه نخست گیلان در فوت و رتبه سی ویکم در ولادت، گفت: 
 ۹.3 درصد از جمعیت گیلان سالمند هستند و پیش بینی می شود تا سال 14۰۰ به 1۰ درصد برسد.

ماهه  هشت  طی  گیلان  در  ولادت  مورد   4۵۷ و  هزار   1۵ ثبت  از  روحانی فر،  قاسم 
بودند. دختر  درصد   4۹ و  پسر  درصد   ۵1 تعداد،  این  از  کرد:  اظهار  و  داد  خبر   امسال 

وی ۷3 درصد ولادت ها را شهری و 2۷ درصد را روستایی دانست و افزود: گیلان در تعداد ولادت 
سی ویکمین استان کشور است. همچنین میزان عمومی ولادت)نرخ( در گیلان ۹.1 است، یعنی 
 به ازای هر 1۰۰۰ نفر جمعیت در گیلان ۹ نفر متولد می شود؛ البته این نرخ در کشور 1۷.1 است.

مذکور  مدت  طی  گیلان  در  شده  ثبت  فوت های  تعداد  گیلان  احوال  ثبت  مدیرکل 

فوت  درصد،   ۵4 مردان  فوت  کرد:  تصریح  و  دانست  مورد   812 و  هزار   1۰ را 
است. بوده  درصد   43 روستایی  فوت  و  درصد   ۵۷ شهری  فوت  درصد،   4۶  زنان 

نخست  رتبه  گیلان  گفت:  و  دانست   4.3 را  کشور  به  نسبت  گیلان  فوت  سهم  روحانی فر، 
و   ۶.3 نیز  گیلان  در  وفات)نرخ(  عمومی  میزان  همچنین  دارد.  کشور  در  را  فوت  تعداد 
می کنند. فوت  گیلان  در  نفر  شش  نفر،   1۰۰۰ هر  ازای  به  یعنی  است،   4.۷ کشور   در 

جمعیت  از  درصد   ۹.3 کرد:  خاطرنشان  می رود،  سالمندی  سمت  به  گیلان  اینکه  بیان  با  وی 
ثبت  سازمان  برسد.  درصد   1۰ به   14۰۰ سال  تا  می شود  پیش بینی  و  هستند  سالمند  گیلان 
 احوال در راستای بند 14 سیاستهای ابلاغی جمعیت همه ساله اقدامات لازم را انجام می دهد.

در مراسم با شکوهی که با حضور دکتر مرتضی بانک مشاور رییس جمهور 
و دبیر شواریعالی مناطق آزاد، دکتر ارسلان زارع استاندار گیلان، حجت 
الاسلام سید عبدالجواد شمس الدین امام جمعه شهرستان بندر انزلی، 
معاونین و مدیران دبیرخانه شواریعالی مناطق آزاد کشور، مدیران کل 
دستگاه اجرایی و فرماندهان نظامی و انتظامی و اعضای هیئت مدیره 
سازمان منطقه آزاد انزلی در مرکز همایش ها و نمایشگاه های منطقه 
برگزار شد از شش سال تلاش دکتر رضا مسرور به عنوان رییس هیأت 
مدیره و مدیرعامل سازمان تکریم به عمل آمد و دکتر محمد ولی روزبهان 
شد. معارفه  سازمان  مدیرعامل  و  مدیره  هیأت  رییس  عنوان  به   نیز 

به گزارش مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد 
انزلی، در این مراسم که تعداد زیادی از فعالین اقتصادی، سرمایه گذاران و 
تولیدکنندگان منطقه و استان گیلان حضور داشتند، دکتر مرتضی بانک 
مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد، فرهنگ حمایت و 
تکریم از سرمایه گذار را در مسیر دست یابی به الزامات توسعه حائز اهمیت 
عنوان نمود و اظهار داشت: باید کسی که تلاش می کند تا تولید، اشتغال 
و صادرات در کشور گسترش یابد را تکریم نمود، چراکه با توجه به تحریم 
های ظالمانه علیه کشورمان، راز برون رفت از مشکلات پیش آمده تکیه 
بر توانمندیهای داخلی و حمایت از سرمایه گذاران تولیدی و فعالین 
اقتصادی است، موضوعی که در قالب سیاست های اقتصاد مقاومتی، در 
است. گرفته  قرار  راهبردی  های  سیاست  جزو  آزاد   مناطق 

راستای حمایت  قانون در  اجرای  به  نگاه موسع  توسعه  وی خواستار 
حداکثری از تولید و صادرات از سوی همه مدیران و پرسنل مناطق آزاد و 
دستگاه های همکار شده و امنیت موجود در کشورمان در مقایسه با 
کشورهای منطقه را یکی از پایه های توسعه فعالیت های اقتصادی و 
تولیدی ارزیابی نمود و افزود: یکی از ظرفیت های مناطق آزاد، پرورش 
مدیرانی از جنس دکتر رضا مسرور در عرصه ملی است که امیدواریم 
حضور ایشان به عنوان عضو هیأت مدیره، ظرفیتی بر فرصت های 
 همکاری مناطق آزاد با نهاد اقتصادی بزرگی همچون شستا اضافه شود. 
دکتر بانک با قدردانی از روند توسعه ای طی شده در منطقه آزاد انزلی، 
تصریح نمود که با توجه به ظرفیت های موجود و توانمندیهای مدیریتی و 
علمی دکتر روزبهان، مسیر گذشته که به رشد و بلوغ رسیده، به بلوغ کامل 
شود.  نائل 

دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با اشاره به صحبت های فعالین 
اقتصادی منطقه آزاد انزلی که بیان دغدغه های آنها بود، بیان این سخنان 
را ناشی از وجود اعتماد دو جانبه میان بخش خصوصی و دولتی اعلام کرد 
و به بیان عملکرد مناطق آزاد در سال رونق تولید پرداخته و گفت: میزان 
سرمایه گذاری جذب شده در سال ۹۶ بالغ بر 4۷۰۰ میلیارد تومان بوده و 

این رقم در سال گذشته به ۶8۰۰ میلیارد تومان رسید و برآورد عملکردی 
سالجاری حکایت از افزایش میزان سرمایه گذاری داخلی جذب شده در 
مناطق به 1۰ هزار میلیارد تومان دارد، این آمار بیانگر عزم جدی سرمایه 
گذاران کشورمان برای رشد و توسعه ملی با تکیه بر ظرفیت های مناطق 
است. خود  گذاری  سرمایه  های  ایده  و   آزاد 

مشاور رییس جمهور آینده کشور را در گرو توسعه اقتصادی ارزیابی کرد و 
خواستار توجه به این اصل شد که حمایت از سرمایه گذاران تولیدی به 
افزایش اشتغالزایی، ارتقاء قدرت اقتصادی ملی و توان صادراتی کشور 
منجر می شود، موضوعی که در راستای منافع ملی و در جهت این رویکرد 
فرهنگی است که به جای ماهی دادن، به مردم عزیزمان، ماهیگیری را 
آموزش می دهیم و نمونه موفق این رویکرد را می توان در تغییر وارد 
کنندگان مناطق آزاد به تولید کننده مشاهده کرد که در همین منطقه آزاد 
انزلی 2۵ تولید و صادر کننده جدید به بخش صنعت و اشتغال کشور اضافه 
اند.  شده 

وی با تأکید براینکه تشویق و حمایت از تولید کنندگان باید به صورتی باشد 
که سرمایه گذاران، ما را در کنار خود قلمداد کنند و دستگاه های اجرایی 
خدمتگذار واقعی چنین عزیزانی باشند چراکه براثر تحریم های ظالمانه 
امریکا، ریسک سرمایه گذاری در ایران بیش از دیگر کشورها می باشد، در 
نتیجه باید مشوق ها، تسهیلات، خدمات، هماهنگی ها و اعتماد سازی ما 
 به ویژه در مناطق آزاد در مسیر جذب حداکثری سرمایه گذار باشد.

مشاور رییس جمهوری با بیان اینکه منطقه آزاد انزلی یکی از مهمترین و 
پیشروترین مناطق آزاد کشور خواهد شد، چراکه براثر عملکرد مثبت آن و 
اقدامات صورت گرفته دریای خزر دیگر یک دریای بسته نیست، افزود: از 
سوی دیگر با ظرفیت جدید همکاری کشورمان با اوراسیا، فرصت بسیار 
مناسبی برای فعالین اقتصادی جهت بهره گیری از ظرفیت های 8۰۰ قلم 
کالای مبادله ای فرآهم شده که از آن میان 3۶۰ قلم متعلق به کالاهای 
است. ایران   تولیدی 

وی توجه به ظرفیت های ترانزیتی کالا میان آسیا و اروپا از طریق دریای 
خزر و اوراسیا را به عنوان یک هدف بزرگ خواستار شد و به بیان ظرفیت 
های مجتمع بندری کاسپین پرداخته و افزود: در حکم صادره برای 
مدیرعامل منطقه آزاد انزلی توجه به اتصال مجتمع بندری کاسپین به خط 
آهن تا پایان سال ۹۹ و احداث اسکله رو رو، بیانگر ظرفیت های بالقوه ای 
باشد. می  دارا  مختلف  های  عرصه  در  منطقه  این  که   است 

دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در خصوص پیگیری مشکلات 
پیش آمده برای فعالین اقتصادی مناطق آزاد از سال گذشته با تصریح 
براینکه از زمان افزایش قیمت ارز و تحریم های ظالمانه، شرایط سختی 
را پشت سر گذاشتیم و تلاش کردیم که فعالین اقتصادی مناطق با 

کمترین آسیب پذیری این برهه را طی نمایند، افزود: ما متأثر از شرایط 
کشور هستیم و خارج از مشکلات کشور نیستیم اما تأکید می کنیم که 
کنار سرمایه گذار هستیم، ما به فعالین اقتصادی بدهکاریم و در چارچوب 
بود. خواهیم  شما  همراه  قانونی  های   ظرفیت 

وی به تشریح اقدامات دبیرخانه شورایعالی در خصوص مسائل مبتلابه 
معافیت های 2۰ ساله مالیاتی و گمرکی مناطق آزاد در سطح مجلس و 
دولت پرداخته و تصریح نمود که حق قانونی فعالین اقتصادی مناطق حفظ 
خواهد شد و گفت: فضای سازی غیر واقعی ایجاد شده در خصوص قاچاق 
از مناطق آزاد به حمدلله برطرف شده و عملکرد مناطق در شاخص های 
مختلف اقتصاد مقاومتی به ویژه در زمینه جذب شرکت های دانش بنیان 
افزون بر 1۵۰ درصد و در حوزه صادرات محصولات تولیدی مناطق نیز 
در حدود 1۰۰ درصد اهداف ترسیم شده می باشد، در عین حال میزان 
صادرات مناطق به خارج از کشور در سال گذشته افزون بر 1 میلیارد دلار 
بود و همین میزان نیز صادرات به داخل کشور داشتیم و این در حالی است 
است. بوده  دلار  میلیون   ۶۰۰ از  کمتر  واردات  میزان   که 

 دکتر بانک خواستار تکمیل و توسعه زنجیره خدمات و زیرساخت های 
گردشگری در مناطقی همچون انزلی شده و با بیان اینکه باید امکانات و 

خدماتی را فرآهم نمود تا گردشگر 2 تا 3 روز در منطقه ماندگار شود، اضافه 
کرد: ثبات مدیریت در منطقه آزاد انزلی یکی از مهمترین دلایل دست یابی 
به موفقیت های کسب شده در شاخص های مختلف است و این موضوع 
یافت. خواهد  تداوم  روزبهان  دکتر  از  حمایت   با 

دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی به بیان طرح ایجاد سامانه 
یکپارچه الکترونیک خدمات سرمایه گذاری در مناطق آزاد پرداخت و افزود: 
تسهیل و تسریع در فرآیندهای اداری خدمات رسانی به طرح های سرمایه 
گذاری از مهمترین دستاوردهای این طرح است که تا 22 بهمن ماه امسال 
 در تمامی مناطق با محوریت دبیرخانه شورایعالی به اجرا درخواهد آمد.

دکتر روزبهان: منطقه آزاد انزلی منطقه امن سرمایه 
بود خواهد  ایران  اقتصاد  درخشان  نگین  و   گذاران 

دکتر محمد ولی روزبهان رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان نیز در 
این مراسم، با ارائه تحلیلی از شرایط اقتصادی و تحریم های اعمالی علیه 
کشورمان که با رهبری داهیانه مقام معظم رهبری همه این مشکلات از 
پیش روی کشور برداشته شده، نقش مناطق آزاد در گذار از تحریم و 
اقتصاد مقاومتی را حائز اهمیت عنوان نمود و در ادامه تحلیل خود تصریح 
کرد: گیلان، گلستان، خوزستان و سیستان و بلوچستان در چهار نقطه 
کشورمان به دلیل دارا بودن مرزهای هوایی، دریایی، زمینی و ریلی دارای 
اهمیت استراتژیکی در معادلات فرامنطقه ای کشورمان در ارتباط میان 
شرق- غرب و شمال-جنوب جهان بوده و در این میان دو استان گیلان 
و گلستان در شرایط خاص بنادر جنوبی، از پایداری بیشتری برخوردارند، دو 
استانی که از قابلیت ارتباطی با کشور چین به عنوان بزرگترین اقتصاد 

باشند. می  مند  بهره  نیز   جهان، 
 وی با بیان اینکه منطقه آزاد انزلی با ظرفیت های متنوع در ترانزیت 
ترکیبی، می تواند به مرکز ترانزیت کالا میان آسیا و اروپا تبدیل شود افزود: 
کاهش 1۵ روزه حمل و نقل کالا از طریق کریدور چین- قزاقستان- 
ایران با محوریت مجتمع بندری کاسپین زمان اهمیت مضاعف پیدا می 
کند که توجه داشته باشیم، زمان طولانی تر در مسیر موجود یعنی هزینه 
کمتر. رقابتی  قدرت  و   بیشتر 

رییس هیأت مدیره سازمان منطقه آزاد انزلی با اشاره به حجم گسترده 
مراودات بین المللی، جذب سرمایه گذار و زیرساخت های ایجاد شده در 
مناطق آزاد در دولت های یازدهم و دوازدهم، تجارت بین المللی در این 
مناطق را به قبل و بعد از این دولت ها تقسیم بندی کرد و گفت: یکی از 
افرادی که در دست یابی به این موفقیت ها نقش موثری ایفا نمود، 
 شخص دکتر رضا مسرور است که باید مجدد از ایشان تقدیر به عمل آید.

مدیرعامل سازمان بر لزوم حمایت از سرمایه گذاران و فعالین اقتصادی 
تأکید نمود و با ارائه تفسیری از منابع علمی مدیریت اظهار داشت که 
وظیفه دولت سکان داری است و باید زمینه فعالیت سرمایه گذاری ازسوی 
دولت فرآهم شود، موضوعی که در این منطقه وجود داشته و باید با جدیت 

بیشتری پیگیری شود، چرا که براساس ظرفیت های ایجاد شده، منطقه 
ای که می تواند اقتصاد ملی را متحول نماید این منطقه بوده و براین 
 اساس افق های منطقه آزاد انزلی باید گسترده تر و جهانی تر ترسیم شود.

وی با تصریح براینکه منطقه آزاد انزلی را باید به عنوان خانه امن سرمایه 
گذاران و فعالین اقتصادی تبدیل نمود، افزود: تکریم و حمایت همه جانبه 
از سرمایه گذاران و فعالین اقتصادی با بهره گیری از حداکثر ظرفیت های 
تولیدی خود باید در دستور کار قرار گیرد، به حدی که منطقه آزاد انزلی به 
شود. تبدیل  جهانی  و  ملی  سطح  در  گذاری  سرمایه  برای   الگویی 

رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان در پایان اضافه کرد: خود را 
موظف می دانم که با تمام ظرفیت و تجارب خود، از تمامی ظرفیت های 
ملی، استانی، از ریاست محترم جمهور، معاونین رییس جمهور و اعضای 
هیأت دولت تا استاندار محترم و مسئولین استانی جهت تحقق اهداف 
توسعه ای منطقه به کار گیرم، و این اهداف جز تبدیل منطقه آزاد انزلی به 
یک الگو و جایگاه امن برای سرمایه گذاران و نگین اقتصادی کشور نیست

.دکتر مسرور: مجتمع بندری کاسپین هویت منطقه آزاد 
انزلی است

سازمان  سابق  مدیرعامل  و  مدیره  هیأت  رییس  مسرور  رضا  دکتر 
منطقه آزاد انزلی هم در این مراسم، با قدردانی از حسن اعتماد رییس 
نسبت  شورایعالی  دبیران  و  دولت  هیأت  وزرای  و  معاونین  جمهور، 
به وی در انتصاب به عنوان رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان 
منطقه آزاد انزلی در سال ۹2 از همکاری استانداران و مدیران استان 

ظرف شش ساله گذشته تقدیر کرده و تصریح نمود: از همراهی مردم 
خوب منطقه، استان و همکاران باید تشکر نمود و از فعالین اقتصادی 
 و سرمایه گذاران که بسیاری از موفقیت ها حاصل همراهی آنها بود.

وی به تجزیه و تحلیل دوران ابتدایی قبول مسئولیت خود در منطقه 
آزاد انزلی پرداخته و با اشاره به اینکه علی رغم تلاش های صورت 
گرفته، عقب ماندگی های تا پیش از سال ۹2 باید جبران می شد، و 
نخستین و مهمترین راهکار نیل به این مقصود همسو نمودن تمامی 
منظور  به  افزایی  هم  طریق  از  سازمانی  برون  و  درون  نیروهای 
رسیدن به اهداف چشم انداز منطقه بود، اظهار داشت: در نتیجه نگاه 
ما به منطقه آزاد انزلی، به عنوان یک بنگاه اقتصادی شکل گرفته و 
براساس آن نیز عمل شد، و یکی از نشانه های این عملکرد اینکه 
۷1 درصد سود انباشته منطقه آزاد انزلی طی دوران فعالیت خود که 
معادل 3۰۰ میلیارد تومان می باشد، ظرف شش سال اخیر به دست 
 آمد و این مهم جز با مدیریت بر درآمدها و هزینه ها قابل احصاء نبود.

تأکید  با  کاسپین  بندری  مجتمع  اهمیت  خصوص  در  مسرور  دکتر 
و  است  انزلی  آزاد  منطقه  هویت  کاسپین  بندری  مجتمع  براینکه 
بندری  یعنی مجتمع  انزلی  آزاد  آزاد و منطقه  یعنی منطقه  بندر  این 
کاسپین، اضافه کرد: اهمیت نقش و جایگاه مجتمع بندری کاسپین 
در طرح جامع منطقه از طریق تعیین رویکردهای تجارت و ترانزیت 
به عنوان اولیت های کاری منطقه، مورد توجه ویژه قرار گرفته و در 
در  ترانزیتی  فعالیت  گونه  هر  برای  زیرساخت  مهمترین  میان،  این 
است. تحقق  قابل  بندری  مجتمع  این  طریق  از  الملل  بین   سطح 

وی در تحلیلی، فلسفه وجودی مناطق آزاد را کسب درآمد ارزی برای کشورها 
عنوان کرد و درآمد حاصل از ترانزیت را یکی از محورهای کسب و کار در 
مناطق آزاد برشمرد و نتیجه گرفت که روند رو به رشد ترانزیت کالا در مجتمع 
 بندری کاسپین نوید ثروت آفرینی برای استان گیلان و ایران خواهد بود.

رییس هیأت مدیره و مدیرعامل پیشین سازمان منطقه آزاد انزلی با بیان 
اینکه کسب چنین موفقیت در شاخص های مختلف زیرساختی، اقتصادی 
و ترانزیتی نتیجه کارهای شبانه روزی ظرف شش سال گذتشه بود، 
اضافه کرد: کریدور جدید تجاری که میان دو کشور ایران و چین ایجاد 
شده و تاکنون 3۵ فروند کشتی کالاهای مورد نیاز را واردات و ۵ کشتی 
نیز محموله صادراتی در آن ترانزیت شده، به عنوان مسیری ارزان تر و 
کوتاه تر نسبت به مسیر موجود برای کشورهای بسیار حائز اهمیت خواهد 
بود و دیگر تحریم پذیر نیست و در عین حال در خصوص فعال سازی 
کریدور شمال-جنوب نیز اقدامات زیادی با طرفین روس و هندی صورت 
گرفته و ظرف یکی دو ماه آینده نخستین محموله ترانزیتی به صورت 
 آزمایشی از هندوستان به مقصد روسیه دراین مسیر تردد خواهد نمود.

وی منطقه آزاد انزلی را منطقه بسیار استراتژیکی در معادلات منطقه 
همکاری  فرصت  میان  این  در  که  کرد  قلمداد  ای  فرامنطقه  و  ای 
مدل  که  حدی  به  شود،  گرفته  جدی  آن  سوی  از  باید  اوراسیا  با 
 فعالیتی این منطقه باید در چارچوب همکاری با اوراسیا شکل گیرد.

عضو هیئت مدیره شستا با بیان اینکه همکاری میان شرکت های عضو 
تأمین اجتماعی با مناطق آزاد و به ویژه منطقه آزاد انزلی را افزایش 
خواهد داد، خواستار الگوبرداری از طرح های زیرساختی همچون اسکله 
مارینا منطقه در سطح استان شده و افزود: با توجه به سابقه کاری و 
نگاه علمی، یقین دارم مسیر طی شده با قدرت بیشتری از سوی دکتر 
روزبهان ادامه خواهد یافت و همه ما باید در مسیر تحقق اهداف ترسیم 
شده در حکم ایشان، همراه باشیم و در این میان اتصال منطقه به شبکه 
 راه آهن سراسری و اسکله رو رو از اهیمت بیشتری برخوردار است.

به  اجتماعی گردشگری  فرهنگی  معاون  فاتحی  است مجید  گفتنی 
نمایندگی از شورای معاونین سازمان در ابتدای مراسم، در گزارشی به بیان 
عملکرد این سازمان ظرف سالهای ۹2 تا ۹8 در شاخص های مختلف 
تکمیل پروژه های عمرانی- زیرساختی و ایجاد و بهره برداری از طرح های 
عمرانی جدید بهمراه موفقیت های کسب شده در شاخص های مختلف 
اقتصادی پرداخت و با قدردانی از تلاش های دکتر رضا مسرور، آمادگی 
 تمامی پرسنل سازمان را برای همراهی با دکتر روزبهان عنوان نمود.

اصغر امانی نیز به عنوان رییس انجمن سرمایه گذاران و کارآفرینان 
رضا  دکتر  زحمات  از  تقدیر  با  مراسم  این  در  انزلی  آزاد  منطقه 
مدیرعامل  اولین  دوران  از  شده  طی  مسیر  از  تحلیلی  به  مسرور، 
پرداخته  کنونی  زمان  تا  سال   2۵ در  انزلی  اقتصادی  ویژه  منطقه 
کرد. اعلام  دیگران  از  تر  درخشان  را  مسرور  دکتر  دوران   و 

وی به بیان مسائل و مشکلات پیش روی فعالین اقتصادی و بروکراسی 
اداری در دستگاه های اجرایی پرداخت و خواستارهماهنگی و همکاری 
منظور  به  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  با  ها  نهاد  سایر  پیش  از  بیش 
 پیشبرد اهداف کشور و حمایت از فعالین اقتصادی و تولیدکنندگان شد.

مدرک  دارای  روزبهان«  »محمدولی  است  ذکر  به  لازم 
هیأت  عضو  و  تهران  دانشگاه  از  انسانی  منابع  مدیریت  دکتری 
تالیف  او  علمی  کارنامه  در  که  گیلان  دانشگاهی  جهاد  علمی 
است. رسیده  دوم  چاپ  به  توسعه«  راهبرد  »کارآفرینی؛   کتاب 

از مهمترین سوابق کاری محمدولی روزبهان می توان به، ریاست سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان گلستان، مشاور و مدیرکل حوزه استاندار 
گیلان، ریاست سازمان چای کشور، همچنین ریاست جهاد دانشگاهی 
گیلان و ریاست دانشکده علمی ـ کاربردی جهاد دانشگاهی رشت اشاره 

کرد.

انزلی شــد؛ آزاد  رییس هیات مدیره ســازمان منطقه  و  روزبهان مدیرعامل 
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ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه اول دی 13۹8
 سال چهارم
 شماره 28

خبر

رای ندادن به دبیر یا نامه اعمال؛مصایب یک زن  
کدامیک باعث برکناری نقی کشتی 

گیلان شد ؟

یک تکواندوکار سرپرست 
هیات بوکس گیلان شد

در  ربط  بی  آدمای 
بی ربط مناصب 

علیرضا یوسفی تکواندوکار ملی پوش سابق کشورمان به عنوان سرپرست هیات بوکس استان گیلان 
 برگزیده شد تا اداره کل ورزش و جوانان استان گیلان به جامعه بوکس نشان دهد با قحط الرجال مواجه هستند.

اداره  پیشنهاد  به  بنا  کشتی  فدراسیون  که  بود  قبل  چندی  ورزشی،  اول  خط  گزارش  به 
را  انزلی  شمشیربازی  هیات  سرپرست  زاده  رضی  امیر  گیلان،  استان  جوانان  و  ورزش  کل 
یک  انتصاب  با  هم  امروز  و  کرد  منصوب  گیلان  استان  کشتی  هیات  سرپرست  سمت  به 
تکواندوکار به سمت سرپرستی هیات بوکس استان نشان داد در ورزش گیلان هیچکس سر 
جای خودش نیست. ناگفته نماند خود نقی هدایتی که هفت سال رییس - نه سرپرست - 
هیات کشتی بود از جامعه فوتبال به شمار می رفت تا جاییکه حتی در زمان مدیرکل قبلی، 
بود. شده  برگزیده  کل  مدیر  فوتبالی  مشاور  عنوان  به  کشتی(  هیات  رییس  یعنی   (  وی 

اگرچه عنوان سرپرست، در واقع مدیریت موقتی هیات برای فراهم کردن مقدمات برگزاری 
مجمع انتخاباتی است اما بارها شاهد بوده ایم همین عناوین موقتی سالها طول کشیده اند. 
 نمونه بارز آن هم هیات گلف استان گیلان است که چهار سال بادی پرست اداره می شود.

علاوه بر این، آیا واقعا در رشته های بوکس و کشتی گیلان هیچ پیشکسوتی وجود نداشت تا 
مسئولیت موقتی هیات را بپذیرد ؟ آیا این توهین به جامعه بوکس و کشتی گیلان نیست؟ چرا 
 اداره کل ورزش و جوانان استان با معرفی افراد مرتبط به این جامعه ورزشی، مشکل دارد ؟

امیدوارم مدیران اداره کل ورزش، در پاسخ به این سئوالات، اختلافات سلیقه ای پیشکسوتان را 
بهانه نکنند که گناهی به مراتب سنگین تر است از انتخاب آدمهای بی ربط برای مناصب بی ربط.

استان  گلف  هیات  انتخابات  بالاخره  وقفه،  چهارسال  از  پس 
اما  رسید،  بانو  یک  به  هیات  این  ریاست  و  شد  برگزار  گیلان 
نیامد  خوش  رشته  این  اهالی  برخی  مذاق  به  انتخاب  این  ظاهرا 
است. شده  فراگیر  هیات  این  در  استعفاها  موج  است  مدتی   و 

هیات  ریاست  انتخابات  جریان  در  ورزشی،  اول  خط  گزارش  به 
آذر  هفتم  دوشنبه  روز  ساله  چهار  حدود  وقفه  با  که  گیلان  گلف 
ماه، با حضور حمید عزیزی رئیس فدراسیون در مجموعه ورزشی 
رئیس  عنوان  به  نورزوی  سارا  شد،  برگزار  رشت  عضدی  شهید 
شد. کار  به  مشغول  و  منصوب  گیلان  استان  گلف  هیات   جدید 

مسروری،  پور  یحیی  مرتضی  نوروزی،  سارا  انتخابات  این  در 
احراز  کاندیدهای  عنوان  به  کاظمی  امیر  و  قدم  ثابت  سیدرضا 
نوروزی  سارا  که  داشتند  حضور  گیلان  گلف  هیات  ریاست  پست 
و  کردند  کسب  رای  هفت  دو  هر  مسروری  پور  یحیی  مرتضی  و 
 برای تعیین رئیس جدید این هیات، انتخابات به دور دوم کشیده شد.

در دور دوم این انتخابات نیز، سارا نورزوی که سابقه دبیری هیت 
گلف استان گیلان را دارد، هشت رای و مرتضی یحیی پور مسروری 
این  به  توجه  با  که  کردند  کسب  رای  هفت  هیات  این  سرپرست 
 امر، نوروزی به عنوان رئیس جدید هیات گلف گیلان انتخاب شد.

مدیرکل ورزش و جوانان گیلان در جریان انتخابات هیات گلف استان 
گیلان اظهار داشت: نزدیک به چهارسال هیات گلف استان گیلان 
اداره می شد که طی چند ماه گذشته یحیی  به صورت سرپرست 
پورمسروری به عنوان سرپرست فعالیت داشت و توانست تمامی اعزام 

ها را انجام دهد و زحمات زیادی نیز کشید. مریم بخشی افزود: با 
توجه به برگزاری انتخابات ریاست هیات گلف گیلان و انتخاب رئیس 
جدید، باید حس همدلی و اتحاد در این هیات حکمفرما شود تا این 
رشته ورزشی در گیلان رشد خوبی یابد. وی ادامه داد: هدف ما توسعه 
همه رشته های ورزشی به خصوص رشته هایی است که کمتر دیده 
می شوند که در این راستا، از هیات گلف گیلان انتظار تلاش شایسته 
 داریم و ما نیز از این هیات برای رشد و اعتلا حمایت خواهیم کرد.

آنچه  برخلاف  که  گذشت  نمی  انتخاب  این  از  ساعتی  هنوز  اما 
ثابت  رضا  سید  شود،  ایجاد  همدلی  حس  تا  کرده  تاکید  مدیرکل 
هیات  سرپرست  و  گیلان  استان  وودبال  کمیته  رئیس  قدم 
است(  بوده  نیز  کاندیداها  از  یکی  )که  رشت  شهرستان  گلف 
دیگر  نمود  اعلام  مجمع،  انتخابات  خواندن  نمایشی  ضمن 
کند. نمی  همکاری  گلف  فدراسیون  با  شرایطی  هیچ   تحت 

وی افزود: شایعاتی وجود داشت که ریاست فدراسیون گلف قبل از 

ورودش به استان و از ماه ها پیش رئیس هیات گلف استان گیلان را 
انتخاب نموده است؛ خروجی مجمع و تغییر لیست شرکت کنندگان 
در مجمع آن هم چند روز مانده به انتخابات، حکایت از آن دارد که 
دکتر عزیزی در اقدامی ضربتی به گیلان سفر کرد تا کار را یکسره 
کند. رئیس سابق کمیته وودبال استان گیلان افزود: اینکه به شعور 
 افراد با برگزاری انتخابات نمایشی توهین میشود قابل گذشت نیست.

یحیی  مرتضی  نفع  به  مجمع،  در  قدم  ثابت  است  گفتنی 
داد. انصراف  انتخابات  در  شرکت  از  مسروری   پور 

اما این پایان کار نبود و مصایب سارا نوروزی همچنان ادامه پیدا کرد؛ 
روز دوشنبه دوم دی ماه نیز تعدادی از اعضای کادر اجرایی و بازیکنان 
هیات گلف استان گیلان استعفای دسته جمعی خود را اعلام کردند. 
پیشتر  ثابت قدم  اشاره کردند که  به همان مسایلی  آنها هم دقیقا 
نام هایی همچون  استعفادهندگان  میان  در  بود.  کرده  اشاره  آن  به 
معصومه خوش خلق رئیس کمیته آموزش هیات گلف استان، رضا 
کریمی و بسیاری دیگر به چشم می خورد که سابقه فعالیت و قبول 
 مسئولیت شان در هیات گلف استان به بیش از ۷ سال پیش بر می گردد.

اینکه مدیریت سارا نوروزی در همین مدت اندک باعث این استعفاها 
شده یا طبق آنچه خود افراد مستعفی بدان اشاره کردند، » تبانی » 
دلیل این استعفاها بوده، موضوعی است که بد نیست بازرسی اداره 
تا  کل ورزش و جوانان گیلان وقت بگذارد و آن را بررسی نماید 
افرادی که سالها خاک گلف را خورده اند به همین سادگی از این 

هیات گریزان نشوند.

درحالیکه قرار بود اردوی تیم ملی بوکس هفته گذشته در انزلی برگزار 
شود، اما خبرهای رسیده حاکیست، ملی پوشان بعد از سه روز سردرگمی 

در انزلی به تهران بازگشته اند.
به گزارش مرور، طبق مکاتبات فدراسیون بوکس با اداره کل ورزش و 
جوانان استان گیلان، قرار بود اردوی تیم ملی امید از 1۶ آذر به مدت 
4۵ روز به میزبانی اداره کل بنادر و دریا نوردی استان گیلان در انزلی 
برگزار شود. این تیم قرار بود خود را برای مسابقات جهانی 2۰2۰ که 
نیمه دوم اسفند ۹8 در ازبکستان برگزار میشود، آماده کند. اما بعد از سه 
روز سردرگمی در شهری که مردمانش به میهمان نوازی شهره هستند، 

بدون حتی یک جلسه تمرین رسمی، گیلان را ترک کردند.
از آنجاییکه امین قاسمی پور رییس هیات بوکس استان گیلان، از 
از حرکت  بوکس  هیات  در  وی  مدیریت  ماه، ساعت شنی  آذر   14
ایستاده است و دوره مدیریت چهار ساله اش به پایان رسیده است، 
یقینا مسئولیتی در این زمینه نمی پذیرد. اگرچه بواسطه چالش بزرگی 
که یک سال پیش بوجود آورد و عملا در این مدت، حضورش در هیات 
لمس نشده است، حتی اگر این اردو در زمان مدیریت وی برگزار می 

شد، باز انتظار پاسخی از سمت وی را نداشتیم.
اداره کل ورزش و جوانان استان هم چون دعوتنامه اردو را برای اداره 
ورزش انزلی پاراف کرده است عملا، بار را از روی دوش خود برداشته 

و از رییس اداره انزلی پاسخگویی می طلبد.
در اداره کل بنادر هم میزبانی مهیا بود و کسی نمی داند چرا تیم ملی 

امید به تهران بازگشت.
اما یک مقام آگاه در هیات بوکس اینچنین به خبرنگار مرور می گوید: 
درمسابقات ارتش که سال گذشته در بندرانزلی برگزار شد صحبتی 
بین آقای ثوری رییس فدراسیون و آقای خسته بند نماینده شهر انزلی 
صورت گرفت، که طبق آن قرار شد در همان وقت رینگ بوکس به 
بندرانزلی اهدا شود که متاسفانه انجام نشد. اما بعدها توافقی حاصل شد 
تا این رینگ که چیزی حدود ۶۰ تا ۷۰ میلیون تومان ارزش دارد، در 
زمان اردوی تیم ملی امید به بندرانزلی ارسال و در محل تمرین یعنی 
سالن ورزشی اداره کل بنادر و دریانوردی استان گیلان نصب گردد. و 
اکنون چون تیم ملی امید بدون رینگ بوکس به انزلی آمده بود دست 

های پشت پرده مانع از تمرین این تیم شد و تیم ملی شامل 3۰ نفر 
بوکسور و کادر فنی بعد از سه روز سرگردانی و یک جلسه تمرین 
مخفیانه به ناچار اردو را کنسل و کل تیم را به طرز فجیعی از انزلی 

بیرون کردند.
این اتفاق در حالی می افتد که یکی از آیتم های موفقیت هر هیاتی و 
اداره ورزش هر شهرستانی گرفتن میزبانی تیم های مختلف ملی است، 
درحالیکه باقی استانها برای گرفتن این میزبانی سر و کله می شکنند در 
گیلان اردوی تیم ملی براحتی لغو می گردد، آنهم در شرایطی که برنامه 

ریزی ها انجام شده و ملی پوشان در شهر میزبان حضور یافته بودند.
و دقیقا بنا به همین دلایل فوق اداره کل ورزش نمی تواند دخل و 
تصرفی در لغو این اردو داشته باشد و یقینا مرجع بالاتری این حرکت 

را انجام داده است.
دست های پشت پرده ای که اتفاقا این روزهای انتخابات خود را به اداره 
کل ورزش و جوانان استان گیلان بسیار نزدیک کرده است و در اغلب 

عزل و نصب ها رد پایی از وی وجود دارد.
اما در پی لغو اردوی تیم ملی بوکس در انزلی، رییس فدراسیون بوکس 
ضمن ابراز تاسف برای مدیران ورزش گیلان، گفت: من رینگ بوکس 
را تا هفته آینده به گیلان می فرستم و آن را نه به نماینده و نه به 

اداره کل ورزش، بلکه به سینا بلانش تقدیم می کنم تا برای آموزش 
نونهالان و نوجوانان بوکس انزلی و گیلان استفاده نماید.

حسین ثوری در این خصوص ضمن ابراز تاسف از برخورد مسئولین 
ورزش گیلان، به خبرنگار مرور گفت: این یک افتخار و فرصت برای 
بوکسورهای نونهال و نوجوان نه تنها انزلی بلکه گیلان بود که طی 
4۵ روزی که تیم ملی در آنجا اردو داشت، به کسب تجربه و دانش 
بپردازند. اما در یک حرکت عجیب بعد از یک روز ملی پوشان ما را به 
سالن ورزشی سازمان بنادر راه ندادند و دو روز دیگر هم میهمان سینا 
بلانش از مربیان جوان و با اخلاق این شهر بودیم و بدون دستاوردی 

دیگر به تهران بازگشتیم.
وی در پاسخ به این سئوال که ایا خلف وعده درخصوص خرید رینگ 
بوکس برای این شهر باعث این حرکت از سوی میزبان شده است، 
گفت: من هم این صحبت ها را شنیدم و امیدوارم حقیقت نداشته باشد. 
من که رینگ بوکس را تهیه کردم و تا هفته آینده آن را به جامعه 
بوکس استان گیلان تقدیم خواهم کرد، مطمئن باشید ان را نه به 
نماینده نه به اداره کل ورزش و نه به سازمان بنادر نخواهم داد بلکه آن 
را شخصا به سینا بلانش این مربی با اخلاق تقدیم خواهم کرد تا ایشان 
در جهت استفاده جامعه بوکس انزلی و گیلان از آن بهره مندی نماید.

سینا بلانش مربی انزلی چی تیم ملی امید نیز در این خصوص گفت: 
قضیه به حدی شرم آور هست که نمی توانم راجع به ان با کسی 

صحبت نمایم.
وی در گفتگو با خبرنگار مرور، افزود: طی وعده ای که رییس فدراسیون 
در مسابقات ارتش - که سال گذشته در انزلی برگزار شده بود - به 
اقای خسته بند نماینده مجلس داده بود بنا شد یک رینگ بوکس که 
در آن زمان حدود بیست میلیون تومان ارزش داشت، به شهر انزلی 
اختصاص یابد، اما شرایط اقتصادی کشور باعث شد قیمت این رینگ 
هر روز بالاتر برود تا جاییکه امروز بعد از یک سال آن رینگ صد 
میلیون تومان ارزش دارد. با این حال فدراسیون که بودجه خاصی ندارد 
در تدارک تهیه آن بود و قرار شد تا سی ام همین ماه به انزلی هدیه 
شود ولی آقای خسته بند و آقای صداقت کیش – رییس هیات بوکس 
انزلی – پایشان را در یک کفش کردند که تا رینگ نیاید اجازه برگزاری 
اردو را نمی دهیم.مربی تیم ملی بوکس ادامه داد: در حالت شرم آوری 
بعد از یک روز تمرین دیگر اجازه تمرین ندادند و تغذیه آنها را نیز قطع 
کردند و هر روز به خوابگاه سازمان بنادر می امدند و با حالتی نه چندان 

محترمانه خواستار ترک محل اسکان از سوی ملی پوشان می شدند.
وی تصریح کرد: متاسفانه از چند روز قبل از برگزاری اردو امین قاسمی 
متولی خاصی  و هیات  بود  برکنار شده  استان  ریاست هیات  از  پور 
نداشت، اداره کل ورزش هم فرد خاصی را به عنوان سرپرست معرفی 
نکرده بود بنابراین اندک تلاش لایه میانی اداره کل هم ره به جایی 
نبرد و در نهایت علیرغم اینکه ملی پوشان تا سی ام آذر یعنی روز اهدا 
رینگ می توانستند تحمل کنند اما فدراسیون بوکس این بی احترامی 

را تاب نیاورده و ملی پوشان را به تهران فراخواند.
بلانش گفت: بلافاصله بعد از لغو اردو در انزلی، شهرهای ارومیه و سقز 
و قم و تهران خواستار میزبانی این اردو شدند، ولی مسئولان ورزش 

گیلان هنوز نفهمیدند چه فرصت بزرگی را از دست داده اند.
گفتنی است ملی پوشان بوکس در روزهایی که در انزلی حضور داشتند 

میهمان سینا بلانش بودند.
لازم به ذکر است، روز دوشنبه طبق وعده رییس فدراسیون بوکس به 

گیلان حمل و به شخص سینا بلانش تقدیم شد.

امروز  ظهر  کشتی  فدراسیون  رئیس  دبیر  علیرضا 
چهارشنبه بیستم آذر ماه در حکمی عجیب، نقی هدایتی 
را از راس هیات کشتی گیلان برکنار نمود و امیر رضی 
زاده را تا تشکیل مجمع و انتخاب رئیس هیأت، بعنوان 

سرپرست هیأت کشتی استان گیلان منصوب کرد.
به گزارش مرور، نقی هدایتی که پیشتر چهره ای فوتبالی 
به شمار می رفت، در اواخر صدارت محمد بابایی بر 
ورزش گیلان و در زمان حضور حجت الله خطیب در 
راس فدراسیون کشتی، با حمایت دکتر افتخاری عضو 
سابق فیلا، توانست نظر مثبت مجمع هیات کشتی 
گیلان را کسب نماید و از بهمن 13۹1 ریاست این 

هیات را بر عهده بگیرد.
وی علیرغم اینکه در زمان مسعود رهنما به عنوان مشاور 
فوتبالی وی منصوب شده بود اما باز توانست بهمن 
13۹۵ برای بار دوم رای مثبت مجمع کشتی گیلان را 
بدست بیاورد تا چهار سال دیگر سکان دار ورزش اول 

کشور در استان گیلان باشد.
اینکه چه اصراری بود یک چهره منتسب به فوتبال، 
کشتی کشتی استان گیلان را هدایت کند بر کسی 
پوشیده نیست، اما ستاره ستیزی تنها عملکرد نمایان نقی 

هدایتی در زمان تصدیگری اش بر این هیات بود.
جایی که فردین معصومی، ابراهیم مهربان، رضا مودبی، 
پروفسور بهمن میرزایی، دکتر صادق محبوبی و از همه 
مهمتر دکتر علی افتخاری بواسطه تجربه و پتانسیلشان 
می تواستند یاریگر کشتی به گل نشسته کشتی گیلان 
باشند اما نحوه مدیریت هدایتی باعث شد اینها تمایلی 
برای خرجکرد اندیشه ها و توانایی هایشان برای گیلان 
نداشته باشند و مداوم در صحنه های ملی و بین المللی 

حضور داشته باشند.
اما با همه این احوال نقی کشتی گیلان توانست به 
تنهایی، این رشته را به خوبی مدیریت کند! گواه این 
مطلب هم انتخاب این هیات از سوی اداره کل ورزش و 
جوانان گیلان به عنوان دومین هیات برتر استان در سال 

گذشته بوده است.
اما کیست که نداند مدیران سیاست باز ورزش استان 
بگیرند، روی  را در نظر  افراد  اینکه عملکرد  از  پیش 
روابطشان زوم شده اند و این عناوین را تقسیم کرده اند.

با این اوصاف در شبی که جامعه کشتی گیلان گرد هم 
جمع شده اند تا از پیشکسوتانش تجلیل کند، نقی هدایتی 
برکنار می شود و فردی جایگزین می شود که تاکنون 

کمتر نشانی از وی در کشتی بود.
امیر رضی زاده، فرد متمولی که رئیس هیئت مدیره و 
مدیر عامل اتحادیه شرکتهای تعاونی مسکن مهر انزلی 
است و در کارنامه ورزشی اش علاوه بر ریاست هیات 
شمشیربازی شهرستان انزلی، دوره ای کوتاه مدیریت 
تیم های ملی پاورلیفتینگ جمهوری اسلامی ایران نیز 
وجود دارد و حتی با پیشنهاد خسته بند بارها برای باشگاه 
ملوان نیز دست به جیب شده است. ناگفته نماند وی 
یک بار برای بدست آوردن ریاست هیات پرورش اندام 
گیلان نیز کاندیدا شده بود که نتوانست رای مجمع را 
بدست آورد. این تمام کارنامه ورزشی رضی زاده هست و 
یقینا انتخابش به عنوان سرپرست هیات کشتی گیلان، 
از چاله به چاه افتادن دیگری است که از سوی اداره کل 

ورزش و جوانان استان گیلان رخ داده است.
نامناسب هدایتی در هیات کشتی  اینکه عملکرد  اما 
باعث شده، دبیر از وی عبور کند، موضوعی است که به 
شدت از سوی خود هدایتی رد می شود، وی به خبرنگار 
مرور می گوید:  من در انتخابات اخیر فدراسیون کشتی 
به علیرضا دبیر رای نداده ام و روشن است که ایشان 
مترصد فرصت برای برکناری من باشد، بنابراین هرگونه 
حرف و حدیث دیگر از جمله عملکرد نامناسب و اعتراض 
پیشکسوتان و موارد دیگر موضوعات بی ربطی است که 
هرگز به واقعیت نزدیک نیست. البته وی تاکید کرد که 
بیکار نخواهد نشست و در پی احقاق حق به پا خواهد 
خواست. در هر صورت اینکه عملکرد بد یا رای ندادن 
به علیرضا دبیر باعث برکناری نقی هدایتی شده است، 
سئوالی است که باید کمی انتظار بکشیم تا ببنیم طرفین 
دعوا در روزهای آتی چگونه از خجالت هم بیرون خواهند 

آمد و چه مواردی را از پستو نهان خواهند کرد.
هیات  رییس  که  اینجاست  داستان  جالب  نکته  اما 
شمشیربازی استان گیلان پس از برکناری نقی هدایتی 
از ریاست هیات کشتی گیلان و انتصاب فردی به نام 
امیر رضی زاده به عنوان سرپرستی این هیات اعلام 
کرد: رضی زاده هرگز رییس هیات شمشیربازی انزلی 

نبوده است.
»شهرام ضمیریان« اضافه کرد: امیر رضی زاده رئیس 
هیات شمشیربازی انزلی نبوده و فقط طی تماس تلفنی 
مورخ 2/۵/۹8 ساعت 1۰ شب خانم بخشی با اینجانب 
مبنی بر اینکه شخصی در انزلی دارای تمکن مالی است 
را  انزلی  در  احداث خانه شمشیربازی  دارد  امکان  که 
برعهده بگیرد، از اینجانب خواستند که حکم سرپرستی 
را برایش بزنم و من فقط به همین دلیل حکم سرپرستی 
زدم، ولی از آن روز تاکنون هیچ اقدامی از سوی رضی 
زاده برای احداث خانه شمشیربازی در انزلی انجام نشده 

است.

چه کسی اردوی تیم ملی بوکس در انزلی را تعطیل کرد ؟

و  ورزش  کل  اداره  در  تغییری  هر  و  اتفاقی  هر  دیروز  همین  تا 
جوانان استان گیلان رخ می داد، حتی در پایین ترین لایه های 
طلب  اصلاح  نماینده  جعفرزاده  غلامعلی  به  منتسب  را  مدیریتی 
رشت می کردند، اما اخیرا تغییراتی رخ داده و در حال رخ دادن 

است که پای یک نماینده اصولگرا در میان است.
به گزارش خط اول ورزشی، در گیلان از هر کسی بپرسید متفق 
به  گیلان  استان  جوانان  و  ورزش  کل  اداره  گویند  می  القول 
نوعی قلمرو جعفرزاده اصلاح طلب محسوب می شود، از انتخاب 
روسای هیات های ورزشی استان و شهرستان گرفته تا انتخاب 
روسای ادارات و معاونین اداره کل، حتی در انتصاب خود مدیرکل، 
جعفرزاده نقش بسزایی داشت اما در هفته های اخیر تغییراتی در 
این  از  نشانی  کمتر  که  است  شکلگیری  حال  در  گیلان  ورزش 
در  اصولگرا  نماینده  پای یک  و ظاهرا  آید  به چشم می  نماینده 

میان است.
برای مثال، چهارشنبه گذشته، خیلی ناگهانی نقی هدایتی از راس 
هیات کشتی استان گیلان کنار گذاشته می شود و امیر رضی زاده 
این  انزلی و رییس هیات شمشیربازی  تعاونی مسکن مهر  مدیر 
شهرستان و فردی که بارها در نقش اسپانسر ملوان حاضر شده 
یقینا  شد.  گیلان  کشتی  هیات  راس  در  هدایتی  نقی  جایگزین 
کسی بی دلیل برای ملوان هزینه نمی کند مگر اینکه اذن نماینده 
این شهرستان که عضو هیات مدیره باشگاه هم هست را داشته 
باشد. البته در انزلی هم کسی را یارای تکذیب رابطه حسنه رضی 

زاده و خسته بند نیست.
و  ورزش  مدیرکل  که  بود  نشده  خوب  انتصاب،  این  جای  هنوز 
جوانان استان، شنبه شب در گفتگوی تلفنی با شبکه باران، خبر 
اداره کل  این  الوقوع دیگر در سطح معاونت  از یک تغییر قریب 

می دهد.
که  کرد  برداری  پرده  بخشنامه جدید  از یک  برنامه  این  در  وی 
مخالف حضور توامان معاونین اداره کل ورزش و جوانان استان، 
در هیات های ورزشی به عنوان رییس و یا حتی سرپرست است، 
از همین رو با ابلاغ این بخشنامه جدید به صادقی معاون ورزشی 

اداره کل که همزمان سرپرست هیات ورزش های همگانی هم 
هست از وی خواسته شد یکی از این دو منصب را انتخاب نماید.

ناگفته نماند نظیر این بخشنامه از سالهای گذشته یعنی دقیقا زمانی 
که بخشی همزمان معاون ورزشی و سرپرست هیات همگانی بود 
همزمانی  این  با  اینکه  جای  به  آن  در  فقط  و  داشت  وجود  نیز 
»مخالفت« شده باشد نوشته بود »شایسته نیست« معاون ورزشی، 
رییس یا سرپرست یک هیات ورزشی باشد که بخشی در آن زمان 

به واژه »شایسته نیست« توجهی نکرد.
امروز اما از راهروهای اداره کل این خبر به گوش رسید که صادقی 

استعفای خود را از معاونت ورزشی تقدیم مدیرکل کرده و قصد 
دارد خدمت خود را در هیات همگانی ادامه دهد.

اینکه چرا صادقی پست پرطمطراق معاونت ورزشی را رها می کند 
و به سرپرستی یک هیات ورزشی )که آن هم معلوم نیست مجمع 
به ریاست وی رای دهد یا نه( بسنده می کند، سئوالی است که 
در اینده از خود او خواهیم پرسید اما موضوع بحث این گزارش 
جانشین صادقی است که شنیده می شود باز هم از انزلی می اید 

و از نزدیکان خسته بند است.
از آنجاییکه ممکن است این فرد در راهروهای وزرات ورزش با 
مشکل مواجه شود، فعلا از اوردن نام وی خودداری می کنیم ولی 
همانطوری که هیچکس رابطه خسته بند با رضی زاده را تکذیب 
نکرد، بلاشک کسی رابطه معاون تعرفه شده به وزراتخانه و خسته 

بند را نیز تکذیب نخواهد کرد.
استان گیلان  جوانان  و  ورزش  مدیرکل  است که  حال چه شده 
در انتهای دولت اعتدال گرا، چرخشی 18۰ درجه ای کرده و از 
است سئوالی  آورده  اصولگرا  نماینده  به  رو  نماینده اصلاح طلب 
آن  به  پاسخگویی  به  مجاب  را  خود  بخشی  امیدواریم  که  است 

بداند. 
آیا نماینده ای در سطح جعفرزاده که حتی تغییر در  و در پایان، 
اکنون در  اوست  به  اداره کل ورزش هم منتسب  روابط عمومی 
قبال این چالش بزرگ سکوت می کند، موضوعی است که باید 

منتظر باشیم تا واکنش وی یا نزدیکان وی را ببینیم.

گردش اداره کل ورزش از چپ به راست

وزی در هیات گلف گیلان واکنش ها به انتخاب سارا نور
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دوهفته نامه  اجتماعی . ورزشی

اگرچه هر روز اخبار عجیب و غریبی از شورای اسلامی شهر سنگر 
به گوش می رسد، ولی ظاهرا این حواشی خللی در کار شهرداری 
ایجاد نکرده و شهردار سنگر مصمم تر از گذشته امورات شهر را به 
پیش می برد و به وعده ای که روز چهارم آبان ماه 13۹۶ در سالن 
قدس خواه این شهر به همشهریانش داده بود، پایبند است؛ مجید 
زادحسینی در روز معارفه اش به مردم این شهر قول داد منتظر 
تحول در سنگر باشند و امروز با مروری بر عملکرد این شهردار 
جوان که اندکی بیش از دو سال از مدیریتش می گذرد، در می 

یابید که وعده اش را تا حدودی عملی کرده است.
به گزارش خط اول، شهر  سنگر با وسعتی برابر با 1۶۰۰ هکتار و 
جمعیتی معادل 14 هزار نفر، کریدور ورودی شهرستان رشت است 
که روزانه محل تردد مسافرین زیادی می باشد، از سال 1328 
تاکنون 2۵ شهردار  است  تاسیس شده  این شهر  که شهرداری 
را به خود دیده است که عمر مدیریت برخی ها فقط یک هفته 
بوده   ) نوزده سال   ( و عمر مدیریت برخی دیگر حدود دو دهه 
است، اما باتوجه به مشکلات اعتباری فراوان سالهای اخیر، آخرین 
شهردار سنگر نهایت تلاش خود را انجام داده تا کمبود منابع مالی 

دستاویزی برای عدم رونق منطقه قلمداد نگردد.
احداث فاز دوم کنارگذر شهر سنگر پس از 14 سال

اولین اتفاق مهمی که مجید زاد حسینی در سنگر رقم زد، احداث 
فاز دوم کنارگذر این شهر بعد از 14 سال بوده است، که در هفته 
دولت امسال روی داد؛ شهردار جوان سنگر در این خصوص گفت: 
این پروژه  که از آن بعنوان بزرگترین پروژه عمرانی تاریخ سنگر یاد 
می شود، از سال 1382 آغاز شد و تا سال 13۹۶، فقط 2۵ درصد 

پیشرفت فیزیکی داشت.
وی با اشاره به تامین حدود ۵2 میلیارد و 4۰۰ میلیون ریال از منابع 
استانی و 4۷ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال از منابع داخلی برای تکمیل 
این پروژه، یادآور شد: حجم تملک و آزاد سازی زمین های این 
پروژه حدود ۵۰ هزار متر مربع، حجم خاکبرداری حدود 3۹ هزار متر 
مکعب، حجم شن ریزی حدود  4۰ هزار متر مکعب، حجم جداول 
حدود ۶ هزار و 8۰۰ متر طول، حجم کانالهای آب بر بتنی حدود 
۷۰۰ متر، زیرسازی حدود 1۶ هزار متر مکعب و حجم آسفالت حدود 

3۵ هزار متر مربع در این پروژه بوده است.
درصد   ۷۵ مسئولین،  همراهی  و  تلاش  با  گفت:  سنگر  شهردار 
باقیمانده این پروژه در طول 2۰ ماه به طول 1/۷ کیلومتر و با اعتبار 

۹۹ میلیارد ریال اجرا و به مردم عزیز بخش سنگر هدیه شد.
اما شهرداری سنگر در طول دو سال گذشته پروژه های عمرانی 
زیادی را اجرا کرده است که زادحسینی به تفصیل در ذیل آنها را 

بیان کرده است: 
- اجرای جدول و رفوژ میانی بلوار 1۵ خرداد

- تعریض و جدول گذاری ورودی شهر سنگر از جاده رشت
- لایروبی رودخانه سیاهواش به طول 3.۵ کیلومتر و لایروبی انهار 

سطح شهر به طول تقریبی 2 کیلومتر
- احداث کوچه رز به جهت مسیر عبوری استراتژیک در هنگام 

ترافیک شهری
- آسفالت کوچه ها شامل شقایق، رودکی، شهید چمران، استقلال، 
نوروزی واقعی، بسیج، شهید میرزاجانی، طلوع، شهید محبوب، کوچه 
اصلی شهید دانا، قسمتی از کوچه رسالت، معابر پشت اداره پست و 
پارک کودک خیابان شهدا، اطراف منبع آب هوایی، ترمیم ترانشه 
های حفاری به طول 4۵۰ متر در بلوار امام حسین از مهدیه تا کمیته 

امداد و لکه گیری و بهسازی آسفالت معابر اصلی
- آسفالت محوطه مصلی، نیروی انتظامی، دادگستری، دبیرستان 

باقرالعلوم و بقعه آقا سید ابراهیم
- بازگشایی کوچه بهار به خیابان شهید انصاری

- تهیه طرح تفصیلی خیابان شهید انصاری و اجرای تعریض و 
جدول گذاری )با ۵۰% پیشرفت فیزیکی در حال اجرا می باشد )

- تهیه طرح تفصیلی بلوار امام حسین و اجرای تعریض و جدول 
گذاری )با ۷۵% پیشرفت فیزیکی در حال اجرا می باشد(

- تعریض پل کوچه های طلوع و شهدا و...
- اجرای لوله گذاری به جهت جمع آوری آب های سطحی در چهار 
راه شهید پور قلی، کوچه نصر، بلوار امام حسین، کوچه جورابلو، 14 

متری رضوی و...
- اصلاحات ترافیکی از جمله نصب سرعت کاه ها، رنگ آمیزی با 

رنگ دو جزئی، خط کشی عابر پیاده و...
- نصب علائم راهنمایی و رانندگی، تابلوهای هشدار دهنده سطح 

شهر و جهت نما
- شن ریزی 12۰ کوچه در سطح شهر 

- پیاده رو سازی بخش هایی از سطح شهر از جمله کنارگذر، بلوار 
امام حسین و ابتدای خیابان آزادگان

- اجرای رفوژ وسط بلوار امام حسین با طراحی به صورت فلاورباکس
- تملک و تعریض تعداد زیادی از کوچه های سطح شهر

- جابجایی بیش از 3۰ تیر برق از سطح معابر اصلی
- افزایش روشنایی معابر با نصب چراغ های تلسکوپی

- بازسازی سالن ورزشی شهرداری 
- اجرای نرده حفاظتی پل کوچه سعادتی و طلوع

- خاک ریزی و کاشت درخت و گل در سطح شهر و پاکسازی 
اماکن متبرکه و ساختمان های متروکه

- ساخت و نصب تابلوهای نام گذاری کوچه ها و خیابان های اصلی
- آزادسازی ۵۰% مسیر رودخانه سیاهواش و اجرای دیوارسازی در 

بخش هایی جهت جلوگیری از فرسایش و سیلاب
مبادی  در  معزز  تابلوهای شهدای  بازسازی  و  روشنایی  تامین   -

ورودی شهر و رفوژهای وسط
مجهزترین خودروی آتش نشانی نیمه سنگین جهان 

در شهرداری سنگر 
شهردار سنگر در ادامه به عملکرد حوزه ایمنی و آتش نشانی نیز 
اشاره کرد و گفت: آتش نشانان با فکر و دستان خود ایمنی را برای 
مردم فراهم می کنند، از همین رو تلاش آنان برای ارتقاء سطح 

ایمنی شهر قابل تقدیر است.
وی افزود: آتش نشانی سنگر در یکسال گذشته به جمع ۵ آتش نشانی 
برتر رسیده است و با بیش از 48۶ عملیات اطفاء حریق و امداد 
در گستره 33۰ کیلومتری جغرافیایی که دو برابر بیشتر از ظرفیت 

ایستگاهای دیگر است به نوعی  درخور ستایش است.
ماشین های  مجهزترین  از  یکی  اینکه  به  اشاره  با  زادحسینی 
آتش نشانی جهان به آتش نشانی سنگر اختصاص یافته، گفت: یکی 
از مجهزترین خودروهای آتش نشانی نیمه سنگین دنیا از سازمان 
همیاری شهرداری ها و دهیاری های کشور با قیمت دولتی و با 
ظرفیت 2۵۰۰ لیتر تحویل شهرداری سنگر شد. این خودرو مدل 
هیوندا 2۰1۷ به ارزش ۶۰۰ میلیون تومان به همراه ۵۰ قطعه جانبی 
از جمله فرز موتوری، دستگاه کف ساز، اره چوب بر، آتش کوب و 

… می باشد.
وی درخصوص سایر فعالیت های حوزه ایمنی و آتش نشانی اظهار 

داشت:
- خرید و تجهیز ایستگاه به لباس های ضد حریق )نومکس( ، لباس 
فرم پرسنلی، پمپ روبین، موتور برق، دستگاه کف ساز، انواع لوله 
های نواری و کوپلینگ، نردبان های یک تکه و دوتکه، خرید بیسیم 

و تجهیز خودروها به بیسیم
- نصب 3 دستگاه شیر هیدرانت در سطح شهر

- حضور در 138 عملیات اطفا در سطح شهر و 2۵۶ عملیات اطفا 
در حومه شهر

- حضور در 4۰ عملیات امداد و نجات در سطح شهر و ۵2 عملیات 
امداد و نجات در حومه شهر

- برگزاری منظم کلاس های آموزشی برای پرسنل واحد آتش 
نشانی

- بازدید از ساختمان های بلند مرتبه، مدارس، مساجد، پاساژها و 
نقاط پر اهمیت جهت بالابردن سطح ایمنی و تهیه چک لیست

- برپایی کلاس های آموزش ایمنی برای دانش آموزان مقاطع 
مختلف )حدود 2۵ کلاس آموزشی(

- برپایی سالیانه کلاسهای آموزش ایمنی برای کارکنان آموزش 

و پرورش
- مدرج نمودن پرسنل آتش نشانی

- راه اندازی واحد اداری و تجهیز دفتری در ایستگاه آتش نشانی
- سرویس و نگهداری ماشین آلات، تست روزانه بیسیم و تعمیرات 

اساسی ماشین آلات
- برگزاری مراسم قدردانی از آتش نشانان در ۷ آذر

سنوات  های  بدهی  از  درصد   80 حدود  پرداخت 
گذشته شهرداری

اما کیست که نداند شهرداری ها علیرغم درآمد، همیشه با مشکلات 
مالی روبه رو هستند، فقط باید درامد را مدیریت کنند تا کفاف هزینه 

از عهده آن  به خوبی  زادحسینی  نماید، کاری که  را  ها 
برآمد و نه تنها حدود 8۰ درصد بدهی های سنوات 

با  بلکه  کرد  پرداخت  را  سنگر  شهرداری  گذشته 
برخی از اقدامات درون سازمانی خود حقوق، اضافه 
کار و کمک هزینه های روز کارگر، روز کارمند، سبد 
کالای ماه مبارک رمضان، شب عید نوروز، شب یلدا 
و کسورات تامین اجتماعی و خدمات درمانی را نیز به 

موقع پرداخت کرد. این مهم به همین جا ختم 
نشد و شهردار سنگر تاکید دارد امورات 

به  هزینه  مدیریت  با  نیز  را  ذیل 
سرانجام رسانده است:

از  نفر  نمودن ۷  بازنشسته   -
پرسنل زحمتکش شهرداری
ستاد  کمیته  تشکیل   -
خرید  بحران،  مدیریت 
تجهیز  و  ستادی  ادوات 
شهرداری  آلات  ماشین 
حوادث  با  مقابله  برای 

و بحران های احتمالی
- راه اندازی سیستم 
صدور  و  سیماک 

پروانه تک برگی
طرح  بازنگری   -
جامع و تهیه طرح 
تفصیلی شهر سنگر 

کل  اداره  به  ارائه  و 
راه و شهرسازی

نمودن  فعال   -
 1۰۰ ماده  کمیسیون 

در  تغییر  و  شهرداری 
پرونده  تشکیل  چگونگی 

ها، کنترل کلیه مدارک و احراز 
مالکیت ثبتی جهت صدور پروانه 

ساختمانی
- ممیزی املاک و تشکیل بیش از ۶۰۰۰ 

پرونده ممیزی و صدور فیش های مربوطه
- راه اندازی سیستم اتوماسیون اداری

- صدور احکام کارگزینی کارمندان و کارگران، 
بازنشستگان،  از  تقدیر  شغلی،  گروه  ارتقای 

برگزاری دوره های آموزشی برای پرسنل، اصلاح چارت سازمانی 
و جوانگرایی در مدیریت ارکان مختلف شهرداری

- ایجاد و راه اندازی دفتر جدید شورای اسلامی شهر سنگر و تجهیز 
دفتر برای تکریم مراجعه کنندگان و اعضای شورای اسلامی

جهت  پیگیری  پرونده،  تشکیل  شهرداری،  املاک  ساماندهی   -
دریافت سند

- تشکیل کمیته های عمران، سرمایه گذاری و بازآفرینی با کمک 
نخبگان شهر

- راه اندازی پورتال شهرداری، نصب دوربین در برخی نقاط شهر و 
احداث جایگاه جدید پارک موتوری

- ساماندهی بازار هفتگی، تشکیل پرونده و صدور کارت شناسایی 
برای بازاریان هفتگی

معلولین،  برای  ها  مکان  برخی  سازی  مناسب   -
سالمندان و جانبازان سرافراز

- کاهش هزینه ها، حذف هزینه های غیر ضروری، 
روش  اصلاح  و  مالی  عملکرد  بر  نظارت  افزایش 

انبارداری شهرداری
- ساخت مکان نگه داری سگ های خیابانی )از زنده 

گیری تا عقیم سازی(، با مشارکت شهروندان
- برگزاری جلسات همفکری با بازاریان، 
مهندسین و جوانان و شهروندان مجرب

- خرید و نصب سلطل زباله در سطح 
در  زباله  تفکیک  های  سطل  و  شهر 

برخی ادارات
نقاشی  و  مذهبی  های  المان  نصب 

های دیواری در سطح شهر
شهردار سنگر اگرچه غرق در فعالیت 
های عمرانی بود، اما از فعالیت های 
فرهنگی غافل نماند و با نصب المان 
های مذهبی )یا حسین و تندیس ماه 
خدا( در سطح شهر و وال واشرهای 
پرچم مقدس جمهوری  رنگ  سه 
اسلامی ایران در رفوژهای میانی 
نقاشی  همچنین  و  ها  خیابان 
سرافراز  شهدای  تصاویر  دیواری 
و  حرم  مدافعان  و  مقدس  دفاع 
طرح های بومی سنتی در سطح 
به  زیبایی  بصری  جلوه  شهر 

سنگر داد.
اقدامات  سایر  در خصوص  زادحسینی 

فرهنگی شهرداری اینچنین گفت:
- تداوم در دیدار با خانواده های معزز 
شهدا و جانبازان و امام جمعه معزز شهر 

سنگر
- برگزاری جشنواره نوروزی )بازی های 
بومی، محلی و موسیقی سنتی( ، برگزاری 
برگزاری  خانوادگی،  روی  پیاده  مسابقه 

مسابقه ماهیگیری خانوادگی و...
- برگزاری نمایشگاه عیدانه

- کمپین جمع آوری زباله در حاشیه رودخانه جهت فرهنگ سازی 
با کمک سازمان مردم نهاد سرزمین ایده آل

- کمک به برگزاری پرشکوه جشن های مذهبی و ملی از جمله 
اعیاد شعبانیه، میلاد حضرت علی )ع( ، مبعث رسول اکرم )ص(

- برگزاری راهپیمایی 22 بهمن، روز قدس، 13 آبان و راهپیمایی 
حمایتی از عزیزان سپاه پاسداران و استکبار ستیزی

- تجلیل از جانبازان سرافراز در میلاد حضرت ابوالفضل )ع( و 
تقدیر از آزادگان 8 سال دفاع مقدس

- کمک به برگزاری مسابقات ورزشی و علمی سطح شهر و 
استانی

- کمک به برگزاری پرشکوهتر یادواره های شهدای معزز در 
سطح شهر و بخش

- برگزاری مراسم های بصیرتی در نمازخانه شهرداری، محفل 
انس با قرآن، زیارت عاشورا، بازسازی واقعه غدیر در بازار سنگر و 

غبار روبی مزار مطهر شهدا در مراسم مختلف
ایمنی  آموزش  های  دوره  برگزاری  زدگان،  سیل  به  کمک   -
عمومی پرسنل، شرکت در مراسم هایی از قبیل جشن نیکوکاری، 

بازگشایی مدارس، مراسم مذهبی و انقلابی
شبکه  در  پخش  و  سنگر  شهر  در  محله  مسابقه  برگزاری   -

سراسری صدا و سیما برای اولین بار
- کمک به کمیته امداد جهت ساخت خانه محرومین، تهیه سبد کالا 
برای افراد و حمایت های مادی و معنوی از دانش آموزان و نخبگان 
تحت پوشش و کمک به کاروان های اعزامی به مناطق جنگی از 
قبیل راهیان نور و اهدای جوایز سفر به مشهد مقدس در مراسم 

های انقلابی و مذهبی
- آموزش کارکنان در کلاس آموزشی پدافند غیرعامل و برگزاری 

جلسات پدافند غیرعامل و برگزاری مانورهای مرتبط
- آموزش تفکیک زباله از مبدا در سطح شهر، برگزاری مسابقات 
کتاب خوانی، برگزاری مسابقه ساخت کاریکاتورهای ضد استکباری 

و...
تهیه طرح جامع جمع آوری آبهای سطحی 

شهرداری سنگر هم مثل اغلب سازمانها، از اقدامات مطالعاتی و 
پژوهشی نیز غافل نماند و ضمن تهیه طرح جامع جمع آوری آبهای 
سطحی و طرح جداسازی آب فضای سبز و کنترل آبیاری هوشمند؛ 
طراحی فاز سوم کنارگذر شهر سنگر را نیز در برنامه داشت. اما 
زادحسینی در گفتگو با خبرنگار ما نگاهی به سایر اقدامات مطالعاتی 

و پژوهشی انداخت و گفت:
- تهیه برنامه طرح راهبردی بازآفرینی شهر سنگر

- تهیه طرح های تفضیلی خیابان های 1۵ خرداد، امام حسین )ع( ، 
انصاری، سعادتی، بلوار امام رضا )ع( و خیابان شهید پور قلی

آلاچیق،  ورزشی،  زمین  بوستان،  کتاب شامل  بوستان  - طراحی 
فضای سبز، نمازخانه، سرویس های بهداشتی، پارک بازی کودکان 

و المان های کتاب خوانی جهت سرمایه گذاری
- تهیه طرح گردشگری بازارچه، طرح اقامتی، تفریحی در مرکز 
شهر و انتقال شهرداری به نقاط کم برخوردار جهت توسعه شهری 

و جذب سرمایه گذار
- تهیه طرح ایجاد تونل سبز در داخل شهر با کاشت درختان بومی 

و تبدیل شهر به شهر درخت میوه
- تهیه طرح احداث فضای سبز و پارک های کوچک در نقاطی از 

محله های شهر
- تهیه طرح دهکده ورزشی با سالن های ورزشی متعدد

- تشویق سرمایه گذاری و آغاز احداث اولین بازارچه سنتی شهر 
در خیابان آزادگان و اولین پارک کودک در بلوار حقیقی با سرمایه 

گذاری بخش خصوصی
- تهیه طرح نقشه بحران شهر سنگر

- تهیه طرح های سرمایه گذاری )طرح توجیهی، نقشه های اجرایی(
- تهیه طرح ساماندهی و زیباسازی مسیر رودخانه سیاهواش و جمع 
ارتقا  به داخل رودخانه در راستای  آوری سرریز فاضلاب شهری 

سطح سلامت شهروندان
- تهیه طرح زیباسازی منبع آب مرکز شهر

- تهیه طرح جدید مزار شهدای معزز شهر سنگر
- مطالعه و بررسی میدانی در خصوص احداث پارک ساحلی در کرانه 

رودخانه سپیدرود
- طراحی ساختمان جدید برای شهرداری سنگر مجهز به سالن 

کنفرانس، اقامتگاه، رستوران و...
- طراحی زمین بسکتبال خیابانی

- طراحی کافه دمنوش و پیاده راه طبیعت

انتصاب شما، به عنوان سرپرست دانشکده 
پزشکی شهرستان رشت را تبریک و تهنیت عرض 
نموده و امیدواریم این انتصاب موجبات برکت 

برای سلامت جامعه را فراهم نماید 
دستجردی

سنگر در مسیر تحول

جناب آ قـای دکتر جلال خیرخواه


